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Po-Pá: 8.30-18.30, So: 9.00-13.00

Brno, Kaštanová 70B
200 m od Makra směr Tuřany

Do 27. října přeDsezónní sLeVY na VŠe

Veverské Knínice 2
324

www.irumler.cz

Burianovo nám.8
616 00 Brno

tel.: 737 288 188Svátek slaví: Andrej

Klid před bouří. Katalánský den D
Policie včera zaujala pozice u budovy katalánského parlamentu, který měl na programu
jednání o výsledku referenda o nezávislosti tohoto regionu. Katalánci se chystali na dal-
ší demonstraci, její heslo znělo „Dobrý den, republiko“. Minulý víkend během referenda
policie zranila na 900 lidí. AP
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Kampaň:
Mladí,
jděte
k urnám
Prvovoliči. Poprvé může volit téměř půl
milionu mladých Čechů. Zůstanou doma.
K urnám dorazí jen asi čtvrtina z nich.
Osobnosti. Snaží se je přesvědčit, že
lajkovat nestačí STRANA 5
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VČesku jsou desítky verzí exe-
kučních příkazů. Liší se v pře-
hlednosti a srozumitelnosti.
Přitom z formuláře by člověk
měl vyčíst, jakou částku má
uhradit a dokdy. Pokud ji to-
tiž do 30 dní zaplatí, může ve
výsledku ušetřit polovinu exe-

kučních nákladů. „Sesbírali
jsme několik desítek exekuč-
ních příkazů. Když jsme je dá-
vali právníkům jako cvičení,
tak ani oni většinou nebyli
schopní se dobrat přesné část-
ky, kterou dlužník má zapla-
tit,“ doložil na příkladu nesro-

zumitelnost formulářů Da-
niel Hůle z Člověka v tísni.
Běžný dlužník bez právnické-
ho vzdělání tak podle něj
nemá šanci pochopit, jak vy-
soká je dlužná částka.
Ministerstvo spravedlnosti

tedy ve spolupráci s Člově-
kem v tísni připravilo jednot-
né exekuční příkazy, které
by dlužníkům v tabulce přes-
ně shrnuly, jaká je vymáhaná
částka a jak vysoké jsou ná-
klady na exekuci. Jednotlivé
položky jsou pak rozepsané,
takže dlužník uvidí, kolik za-
platí na úroku z prodlení
nebo kolik připadá na odmě-
nu pro exekutora.
Povinné používání nových

formulářů byměla zajistit vy-
hláška, ta již prošla připomín-
kovým řízením. „Teď nás
čeká ještě poslední krok, a to
je projednání v komisích le-
gislativní rady vlády. Pokud
to úspěšně dopadne, tak
bude vyhláška publikována,“
uvedl ministr spravedlnosti
Robert Pelikán s tím, že od po-
loviny příštího roku by měli
exekutoři povinně formuláře

používat. Původně mělo být
použití formulářů dobrovol-
né, ale nesetkalo se to prý
s příznivou odezvoumezi exe-
kutory.
„Spolupráce s Exekutor-

skou komorou v této věci
byla velice špatná a měl jsem
z toho celkově dojem, že část
exekutorů vůbec nechce, aby
se strany v řízení orientovaly
a věděly, jaká jsou jejich prá-
va,“ uvedl Pelikán s tím, že
pro exekutory je ekonomic-
ky nevýhodné, když dlužník
zaplatí ve stanovené třiceti-
denní lhůtě. iDNES.cz

Další skutečné krimi případy
sledujte každý všední den

v 16.50 na Primě.

POLICIE
VAKCI

SKUTEČNÉ PŘÍPADY     REÁLNÍ POLICISTÉ

KRIMI krátce

Policie rozbila
drogový gang
ze Srbska
Česká a srbská policie
při společné akci zadrže-
ly deset lidí podezřelých
z rozsáhlého pěstování
a prodeje marihuany.
Gang měl pěstírny v Čes-
ku, drogu pak prodával
v zemích po celé EU. Hro-
zí jim až 12 let vězení.
Srbský gang vše organi-
zoval ze své země, v Pra-
ze si pronajímal domy,
kde se konopí pěstovalo.

Zásah v e-shopu.
Hledali padělky
V olomoucké centrále
společnosti Brasty
Group provozující inter-
netový obchod s parfé-
my nejznámějších světo-
vých značek, ale i s ho-
dinkami či kabelkami
včera zasahovali celníci.
Důvodem je podezření
na prodej padělaných
značkových hodinek. Fir-
ma prodej padělaného
zboží odmítá, podle ní
se stala obětí konkurenč-
ního boje. ČTK

Statisíce lidí v pasti

834
V Česku běží přes čtyři milio-
ny exekucí. Týkají se 834 tisíc
lidí a 68 tisíc firem. Podle
Exekutorské komory za
poslední rok narostl počet
čtyř a více exekucí na jedno-
ho člověka. Lidí s deseti
a více exekucemi bylo na kon-
ci loňského roku 145 tisíc.

Exekutoři. Formuláře o výzvě
k zaplacení se sjednotí, dlužníci ušetří

inzerce
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Výše pojistného
stagnuje, náklady
pojišťoven ale jdou
stále nahoru.

Situace se zdá být neudržitel-
ná. Celkovou bilanci ovlivnil
nejen nový občanský záko-
ník, který zvýšil závazky ze
škod na zdraví, ale také nejri-
zikovější segmenty klientů
působících škody opakovaně.
Výše průměrné škody stále

roste a aktuálně překračuje
hodnotu 40 tisíc korun. Roste
také počet škod včetně těch
se zdravotními nároky. „Mezi-
ročně došlo k nárůstu nákla-
dů na pojistná plnění o cca
1,3 miliardy korun na 12,9
miliardy. A kvůli novému ob-
čanskému zákoníku dochází
také k navýšení dlouhodo-
bých závazků ze škod na zdra-
ví o 1,8 miliardy korun za je-
den škodní ročník,“ uvedl

Petr Jedlička, analytik České
kanceláře pojistitelů (ČKP).
Na nepříznivé bilanci po-

vinného ručení se nejvíce po-
dílí nejrizikovější segmenty
tahačů návěsů a ostatních vel-
kých vozidel nad 3,5 tuny.
„Pojistné těchto segmentů ne-
pokrývá závazky ze škod. Ač-
koliv pojišťovny meziročně
sazby nejrizikovějších seg-
mentů zvýšily, růst pojistné-
ho je nedostatečný vzhledem
k tomu, že jejich škody ros-
tou ještě rychleji,“ vysvětluje
Jan Matoušek, výkonný ředi-
tel ČKP.
I přes očekávaný nárůst po-

jištěných vozidel, který zůstá-
vá na úrovni asi tří procent,
se růst předepsaného pojist-
ného zpomalil na 2,4 procen-
ta. Průměrná cena celého po-
vinného ručení tak již ani ne-
stagnuje, ale opět klesá; nyní
meziročně klesla o 0,6 pro-
centa, na 2764 korun. Tento
vývoj ovlivňuje pokračující
segmentace povinného ruče-

ní, která konkrétně odráží ri-
zikovost každého klienta.
„Do budoucna může být

motivující pro zákazníky i po-
jišťovny zavádění aktivních
asistenčních systémů, které
dokážou zabránit vzniku ne-
hody. Pojišťovny by to totiž
mohly zohledňovat ve svých
sazbách a lidé by podle toho
mohli posuzovat výběr vhod-
ného povinného ručení,“ uvá-
dí Petr Jedlička. MET

Ocenění
Studium hmyzu je nesmír-
ně zajímavé, není to žádná
suchá věda. Musíte dělat
v terénu a můžete si dovo-
lit experimenty, které by
u jiných živočichů byly vel-
mi drahé, říká entomolog
Jan Žďárek, který včera pře-
vzal cenu předsedy Rady
vlády pro výzkum, vývoj
a inovace. Žďárek je mezi-
národně uznávaný badatel
a na kontě má mnoho knih
o hmyzu, které jsou určené
i pro laické zájemce o ten-
to obor. Když mluví o své
práci, vyzdvihuje hlavně
přínos kolegů nebo šťast-
nou shodu okolností. Podí-
lel se na četných výzku-
mech se zahraničními ex-
perty, například s americký-
mi kolegy zkoumal životní
cyklus mouchy tse-tse v af-
rickém Nairobi. Později si
ho pro spolupráci vybrala
Mezinárodní agentura pro
atomovou energii ve Vídni,
pro kterou je výzkum hmy-
zu také jedno ze zajíma-
vých témat. Kromě odbor-
ných publikací napsal
i řadu knížek určených pro
amatérské znalce hmyzu.
První z nich byla Neobvyk-
lá setkání v roce 1980. Žďá-
rek před tím, než odešel do
penze, působil v Ústavu or-
ganické chemie a bioche-
mie Akademie věd ČR. Ale
i v důchodu dění ve svém
oboru stále sleduje. ČTK

Praktičtí lékaři se bouří
Praktičtí lékaři v Česku včera symbolicky protestovali kvů-
li nárůstu byrokracie a údajně podfinancované praxi (na
snímku ve Žlebech na Kutnohorsku). Na rukávy si navlék-
li černé pásky a vyvěsili plakáty, ordinace ale zůstaly ote-
vřeny. Příští středu je ale zřejmě zavřou, jak je vyzvalo
Sdružení praktických lékařů. Podle jeho předsedy Petra
Šonky jsou praktici připraveni zavírat ambulance opako-
vaně, pokud jejich požadavky nebudou akceptovány.
Podle Heleny Rögnerové z ministerstva zdravotnictví ale
v úhradové vyhlášce na rok 2018 peníze pro navýšení pla-
teb praktických lékařů nejsou, prioritou je totiž podpora
nemocnic. ČTK

Příspěvek nepojištěných

Od 1. ledna dojde k opětovné-
mu zavedení příspěvku nepo-
jištěných, a tedy i ke spraved-
livému financování nepojiště-
ných škod nepojištěnými
motoristy.

● Česká kancelář pojistitelů
prostřednictvím garančního
fondu uhradí nakonec i ty
částky, které se jí nepodaří
získat od nepojištěných viní-
ků nehod.

Škody v povinném
ručení dál rostou

Rozsáhlý areál
brněnského
Zetoru zřejmě
čekají změny.
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Peníze jsou to, oč tu běží. Má
český stát v Krušných horách
stovky miliard, nebo dokon-
ce biliony uložené ve vzác-
ném kovu? Jaromír Starý, ve-
doucí odboru nerostných su-
rovin České geologické služ-
by, říká, že většina cifer, kte-
ré ve vzrušené atmosféře líta-
jí, jsou nesmysly.

Je v Krušných horách tolik
lithia, jak se tvrdí?
Ano, údaj je věrohodný.

Průzkumprobíhá v Krušných
horách už od šedesátých let
minulého století a nekončí.
Zpočátku se nezaměřoval na
lithium, ale na cín a wolfram.
Lithium bylo tehdy jen před-
mětem výzkumu, zkušebně
se vyráběl lithium karbonát,
ekonomicky to však nevychá-
zelo, takže se s tím skončilo.
Lithium se ještěmasově nevy-
užívalo jako dnes v bateriích
všeho druhu.

Kde bychom ho už tehdy
například našli?
Kdysi se používalo v atomo-

vém průmyslu. Uplatnilo se
v keramice. Dnes se s ním se-
tkáte třeba v umělých zu-
bech a sklokeramických
deskách v kuchyni. Protože
zvládne velké rozpětí a střídá-

ní teplot. Kdybyste měl umě-
lý chrup bez lithia a střídavě
pil horký čaj a studenou
vodu, tak zuby popraskají.

Kde se vzaly tři biliony ko-
run, kterými se argumen-
tuje?
Někdo si spočítal množství

zdrojů lithia, což je asi 1,1mi-
lionu tun, zjistil, kolik stojí
jedna tuna kovu, a vše vynáso-
bil. Jako kdyby to z rudy už
měl vytažené, uložené ve
skladu a mohl to za danou

cenu prodávat. Fakt, že lithi-
um je zatím v zemi a že nákla-
dy na jeho vytěžení mohou
být třeba i vyšší než jeho pro-
dej, to autory těchto velkých
čísel nezajímá. Skutečná hod-
nota suroviny, která v Kruš-
ných horách je, se nedá za-
tím vyjádřit.

Co vám v současné argu-
mentaci kolem lithia vadí?
Pořád se hovoří o záso-

bách, správně by semělomlu-
vit o zdrojích. Nejdřív musíte

totiž vypracovat studii prove-
ditelnosti a na jejím základě
vypočítat, kolik je ve zdrojích
zásob. Protože taková studie
je jenom předběžná, máme
sice velké zdroje, ale naše zá-
soby jsou z tohoto pohledu
nulové.

Mohl byste to nějak srozu-
mitelně popsat?

Představte si dvacetikilogra-
movou cihlu zlata v trezoru.
S tou už se dá obchodovat. Ale
zkuste někomunabídnout, že

mu prodáte iks nákladních
aut zeminy, ve které to zlato
bude obsažené, ale nebude
z ní ještě zpracované. Tak se
vám vysměje. Ta zlatá cihla,
to jsou zásoby, ty hromady
horniny s nezpracovaným zla-
tem jsou zdroje. S lithiem
v Krušných horách je to stej-
né. Takže – zásoby jsou ověře-
né zdroje. To se o těch našich
ještě nedá říct. I proto nyní
probíhá geologický průzkum.
Z milionu tun zdrojů tak mů-
žete mít třeba jen deset tisíc
tun získatelných zásob.

Kde je těžba lithia nejvý-
hodnější?
Určitě nejlevnější je ze sola-

nek v trojúhelníku mezi Chi-
le, Argentinou a Bolívií. So-
lanka, to je suchá pánev bez
odtoku. Čerpáte z podzemí
slanou vodu a necháte soli
s určitým procentem lithia
vysušit. Koncentrace kovu je
v solance malá, ale dobývání
levné. Pak je lithium v pev-
ných horninách, buď v peg-
matitech ve vyšší koncentra-
ci nebo jako u nás rozptýlené
v horninách.

Další skutečné krimi případy sledujte
každý všední den v 16.50 na Primě.

POLICIE VAKCI
SKUTEČNÉ PŘÍPADY                                   REÁLNÍ POLICISTÉ

PAVEL
HRABICA
pavel.hrabica@metro.cz

inzerce

Senátoři chtějí na
dnešní schůzi jed-
nat o lithiu.

Memorandum o těžbě vyvola-
lo velké politické třenice
a zřejmě se místo másla stane
lithium volebním tématem.
O případné těžbě dnes bude
jednat Senát. „Podpořím
záměr zařadit na plénum Se-
nátu bod týkající se záležitos-
ti zamýšlené těžby lithia, a to

zejména proto, aby se objasni-
la celá geneze této problema-
tiky a projednal další možný
vývoj,“ uvedl předseda horní
komory parlamentu Milan
Štěch.

Dnešního jednání, které
předchází pondělnímimořád-
né schůzi Poslanecké sněmov-
ny, by se měl zúčastnit premi-
ér Bohuslav Sobotka. Do deba-
ty v Senátu se chce zapojit
také ministr životního pro-
středí Richard Brabec.

Memorandum, tedy doho-
du, s australskou společností
European Metals Holdings po-
depsal ministr průmyslu a ob-
chodu Jiří Havlíček před něko-
lika dny. Od té doby je ostřelo-
ván šéfem hnutí ANO Andre-
jem Babišem, který tvrdí, že

„to byla krádež za bílého
dne“. Havlíček ale tvrdí, že
trestně stíhaný politik Babiš
potřebuje před volbami za-
krýt své problémy. „Je nedůvě-
ryhodný a nikdo užmu nemů-
že věřit,“ prohlásil ministr.

Prezident Miloš Zeman
řekl, že na těžbě by se měla
podílet česká státní firma.
Měl na mysli podnik Diamo.
Ten ale nemá na těžbu potřeb-
né kapacity. Australané, pro
něž nyní provádí průzkum je-
jich dceřiná firma Geomet, by
mohli cenný kov, který se vyu-

žívá k výrobě baterií, začít do-
bývat v roce 2022. Za dvacet
let by mohli vytěžit 37 milio-
nů tun horniny. Hodnota li-
thia v takovém množství se
odhaduje až na 700 milionů
dolarů (asi 1,5 bilionu korun).
Průzkum probíhá od roku
2011 a podepsání memoran-
da těsně před volbami vyvola-
lo ostré střety mezi politiky.
Kromě Australanů má zájem
o těžbu, ale levnějším způso-
bem – tedy získáváním lithia
z odtěžených kalů – takémili-
ardář Karel Janeček.

Jaromír Starý METRO

Zajímavé využití lithia

Lze krájet nožem, má nižší
hustotu než voda a petrolej.

● V roce 1817 ho objevil švéd-
ský vědec Johann Arfvedson.

● Organické soli lithia se
přidávají do léků tlumících
afektované projevy chování.

● Jako slitina lithia s hořčíkem
a hliníkem se surovina
používá k výrobě pancéřo-
vých desek na družice
a vesmírné rakety.

● Roční produkce lithia
v Česku by vystačila na
výrobu 420 tisíc autobaterií
pro výkonné elektromobily.

Citát

Co se týká hodnoty
ložiska, je uváděných
tři až pětbilionů korun
naprosto nesmysl-
ných.
RICHARD PAVLÍK, ŘEDITEL GEOMETU

KRIMI krátce

HIV. Trest pro
prostitutku
HIV pozitivní prostitut-
ka Sabina Kapurová pů-
jde sedět na pět let. Praž-
ský vrchní soud jí trest
snížil o dva roky. Soud
argumentoval tím, že se
matka dvou dětí k či-
nům doznala a že se
žádný z klientů od ní
nenakazil. ČTK

KRIMI krátce

Žhář utočí stále
na jeden dům
Pardubičtí policisté již
několik týdnů pátrají
po žháři, který zakládá
požáry v panelovém
domě ve Valčíkově ulici.
Od 20. září tam hořelo
pětkrát, obyvatelé domu
se obávají o život, zdraví
a majetek. ČTK

České zásoby kovu. Jsou zatím nulové

Lithiová bouře ve sklenici
vody. Miliardy, nebo biliony?

Pěstitelé na jižní
Moravě se bojí po-
klesu cen.
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NA ZONKY.CZ
PŮJČUJEME OD 3,99 %

Tady je příklad půjčky 105 000 Kč na 84 měsíců. Při splátce 1 438 Kč a úroku 3,99 % p. a. je
RPSN 4,7 %. Poslední splátka dělá 1 350 Kč. Poplatek 2 100 Kč uhradíte pouze při poskytnutí
úvěru. Celkem zaplatíte 122 804 Kč. My jsme Zonky s.r.o.

Lidé půjčili lidem už více než jednu miliardu korun. Levněji a s klidem.

Mládež. Její aktivita
končí lajkováním

Herec, zpěvák, blo-
gerka nebo tatér-
ka.Mladé osobnos-
ti vábí své vrstevní-
ky k volbám.

Průzkumy ukazují, že jen
čtvrtina všech prvovoličů jde
opravdu do volebních míst-
ností. V České republice se
momentálně jedná asi o sto ti-
síc osmnáctiletých, kteří zís-
kali volební právo letos a dal-
ších 360 tisíc lidí ve věku 19
až 21 let, kteří ještě nemohli

k volbám před čtyřmi lety.
„Politické strany totiž nevě-
nují mladým v kampani po-
zornost,“ uvádí Alžběta Králo-
vá z Institutu politického
marketingu, který přišel
s projektem Tvoje poprvé. „Je
to politicky neutrální, neříká
se, koho volit, ale že je důleži-
té se zúčastnit,“ řekla. Celko-
vý potenciál věkové katego-
rie 18 až 26 let odhaduje na
necelý milion voličů.
A ty chce k aktivnímu pří-

stupu přitáhnout. Pomoci
tomumají například badmin-
tonista Petr Koukal, tatérka
Duhovka, herec Vincent Na-
vrátil nebo Miss World 2016

Natálie Kotková a dalších
sedm osobností.
Zpěvák Adam Mišík je jed-

ním z těch, kteří projektu
propůjčili svou tvář. „Je prav-
da, že hodně lidí v mém věku
zastává názor, že volby nemo-
hou nic změnit. Ty bych chtěl
přesvědčit o opaku,“ vysvětlil
své důvody mladý umělec.
Přiznal, že jeho přítelkyně je
právě ten typ, který si myslí,
že vhozením lístku do urny
nic nezmění a nepovažuje
volby za důležité.
„Rád bych přispěl k tomu,

aby mezi mladými lidmi zmi-
zela nechuť k politice,“ argu-
mentuje zase zpěvák Tomáš

Klus, který sice už není prvo-
volič, ale o politiku se zajímá
a k volbám chodí. „Je dobře,
když mladí budou bdělí a ne-
nechají se oblbnout mantra-
mi, že se nic nezmění. Když
se podíváte, kdo v politice je,
tak to jsou tak trochu staří pá-
prdové a pak se nemůžeme
divit, že to mladé nepřitahu-
je,“ myslí si Klus. Každý hlas
rozhoduje, domnívá se zná-
mý zpěvák.
Na webu Tvoje poprvé na-

jdou zájemci vedle videa také
volební kalkulačku, případ-
ně mohou vyhledat volební
místnost vmístě svého trvalé-
ho bydliště. PAVEL HRABICA

POLICIE VAKCI
Další skutečné krimi případy sledujte každý všední den v 16.50 na Primě.

SKUTEČNÉ PŘÍPADY   REÁLNÍ POLICISTÉ

KRIMI krátce

Pirát silnic
u soudu. Při jeho
vybržďování
zemřelo dítě
Soud v Praze začal pro-
jednávat loňské vybržďo-
vání a následnou neho-
du na dálnici D10 na Mla-
doboleslavsku, při které
zemřelo osmiměsíční
dítě. Podle žalobce osu-
dový střet zavinil pětatři-
cetiletý šofér BMW Mar-
tin Kostner. Obžalovaný
prudce najel do levého
jízdního pruhu a poté
zprava předjel škodov-
ku. Pak začal obžalovaný
prudce brzdit. Škoda
narazila do svodidel.
Řidič a spolujezdkyně
vyvázli se zraněním,
jejich syn v sedačce
náraz nepřežil. iDNES.cz

Mladí lidé se
často vyjadřují
k aktuálním
p o l i t i c k ým
problémům,
ale s jejich
p r a k t i c k o u
účastí u voleb
je to nevalné.
Vedoucí kated-
ry politologie

CEVRO Institutu Daniel Kunštát ob-
jasňuje, proč tomu tak je.

Vminulých prezidentských vol-
bách měl velkou podporu u mla-
dých Karel Schwarzenberg, ale
k urnám už jich tolik nedorazilo...

Mladí lidé se dokážou aktivizovat
k veřejnému politickému tématu. Ale
jejich aktivita brzy končí. V tom měl
asi bývalý předseda ODS a premiérMi-
rek Topolánek pravdu, když řekl, že
mladí spíš lajkují na sociálních sítích
nebo podepíšou nějakou petici, pří-
padně dorazí na demonstraci. Přijít
k volbám, to už je pro část politicky
aktivníchmladých lidí problém.

Jaké máte vysvětlení?
Lidémezi 18 až 29 lety se o politiku

zajímají méně než třicátníci a čtyři-
cátníci. V západních demokraciích
mívají obecně nejnižší volební účast,
není to jen náš problém. Kromě toho,
a to je velice důležité, mladí lidé ne-
jsou sociálně, vzdělanostně a jinak
homogenní skupinou. Studenti a vy-
sokoškoláci po absolutoriu jsou v ka-

tegorii mladých voličů a prvovoličů
jsou jedni z nejaktivnějších skupin
obyvatelstva vůbec. K volbám chodí
disciplinovaně. Neznám mezi svými
studenty téměř niko-
ho, kdo nechodí vo-
lit. Tuhle aktivní
část vyvažují lidé
ze středních škol,
mladí lidé s matu-
ritou, pracující v
manuálních pro-
fesích, v adminis-
trativě a podob-
ně, lidé spíše
méně vydělávají-
cí než první zmi-
ňovaná skupina.
Zájem chodit k
volbám je z jejich
strany minimál-
ní.

Dá se říci, že je
aktivita mladé ge-
nerace mediálně nafouknutá?

Ano. V médiích se mohou objevo-
vat tisíce mladých na náměstích, ale
v celkovém množství voličů je to za-
nedbatelná množina. Jejich mediální
obraz je nadproporční. I kdyby šli na-
konec k volebním urnám všichni,
kteří se nějak zapojí do protestů
a kampaní proti komukoli, na koneč-
né výsledky to velký vliv mít nebude.
I když se jedná se o desetitisíce aktiv-
ních lidí, o skutečném výsledku roz-
hodují masy. V celkovém balíku mla-
dých voličů je to kapka v moři. PH

inzerce

inzerce

Prvovoliči. K urnám je
lákají známé osobnosti
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Lanovka na veletrhu knih
V německém Frankfurtu nad Mohanem dnes začíná nej-
větší evropský knižní veletrh. Potrvá do neděle 15. října.
Na snímku je část francouzského pavilonu se starými gon-
dolami z lyžařských lanovek. Právě Francie je letošním
čestným hostem. AP

Nejhorším dnem
na Twitteru byl
podle výzkumu
2. říjen. Přicházely
zprávy o střelbě
v Las Vegas.

Lidé na sociální síti Twitter
jsou nejméně šťastní v pondě-
lí. Průměrné štěstí uživatelů
na základě výrazů používa-
ných v příspěvcích analyzují
vědci z Vermontské univerzi-
ty v USA. O jejich posledních
zjištěních napsal server
Quartz. Mimo jiné se ukáza-
lo, že letošní 2. říjen, tedy
pondělí následující pomasak-
ru, při kterém střelec v Las Ve-
gas zavraždil 58 lidí, byl na
Twitteru nejsmutnějším
dnem za téměř deset let, kte-
rá vědci zkoumali.
Během průměrného týdne

je nálada uživatelů Twitteru

nejhorší v pondělí, načež po-
stupně roste s blížícím se ví-
kendem, nejlepší je v sobotu
a posléze začne klesat.
Analytický nástroj nazva-

ný hedonometr podle hédo-
nismu, filozofického učení
o slasti jako hlavním motivu
lidského jednání, k rozezná-
ní štěstí využívá psychologic-
kou valenci – hodnotu od jed-
né do devíti přidělenou zhru-
ba 10 000 slovům. Například
slovo happy – šťastnýmá hod-
notu 8,30 a hahaha 7,94, za-
tímco na opačném konci
stupnice je třeba crash – ne-
hoda s hodnotou 2,60, war –
válka 1,80. Hedonometr pra-
cuje s náhodně vybraným
vzorkem 50 milionů příspěv-
ků z každého dne, což je zhru-
ba desetina celé denní komu-
nikace na Twitteru. Průměr-
né štěstí v prvním dni pracov-
ního týdne podle analýz dosa-
huje hodnotu 5,96 bodu, v so-
botu se vyšplhá na 6,04 bodu.
Celkově jsou nejsmutnější

dny tragických událostí, na-
opak dobrá nálada na Twitte-
ru panuje o svátcích, jakými
jsou den Díkůvzdání či Váno-
ce. Pondělí po střelbě v Las Ve-
gas mělo skóre 5,77.

K nejchmurnějším okamži-
kům posledního roku patří
den po zvolení Donalda
Trumpa či dny televizních de-
bat před prezidentskými vol-
bami v USA. Quartz poukazu-
je na to, že výzkum americ-
kých expertů nemapuje pou-
ze bezprostřední reakce uži-
vatelů na velké události, ale
umožňuje sledovat obecnější
trendy, které mohou podpo-
řit snahu učinit lidstvo šťast-
nějším. „Přetavuje se zaměst-
nanost, mzdy a ekonomický
růst ve spokojenost lidí?“ ptá
se publicistický server. „Ana-
lýza Vermontské univerzity
naznačuje, že štěstí, alespoň
podle měření na Twitteru,
má od konce poslední hospo-
dářské recese klesající
trend,“ dodal Quartz. ČTK

Pěna do koupele
může zase zabíjet
Smutně proslulý kosme-
tický přípravek, jehož pití
loni na Sibiři přivodilo
smrt více než sedmi desít-
kám osob, se vrací na pul-
ty ruských obchodů kvůli
opomenutí úřadů prodlou-
žit jeho zákaz. Pěna Boja-

ryšnik obsahovala meta-
nol, ač podle nálepky
mělo jít o líh. Podobné vý-
robky nepodléhají tak vy-
sokému zdanění jako vod-
ka a v Rusku je často kvů-
li nízké ceně vyhledávají
a konzumují chudší lidé.
Podle odhadů těmto ná-
hražkám ve 145miliono-
vém Rusku pravidelně hol-
duje na 15 milionů lidí.

Zastřelili dalšího
z šestice vlků
V Bavorsku poblíž hranic
s Českem včera zastřelili
dalšího ze šesti vlků, kteří
v pátek uprchli z výběhu
u města Ludwigsthal, kte-
ré leží asi deset kilometrů
jižně od Železné Rudy.
Podle zaměstnanců bavor-

ského národního parku
byl vlk příliš daleko, než
aby ho bylo možné uspat.
Na útěku jsou jen tři šel-
my. Jednoho vlka již v pá-
tek přejel regionální vlak,
dalšího zastřelili zaměst-
nanci Národního parku
Bavorský les v neděli. Je-
den z uprchlých vlků byl
spatřen také v české části
Šumavy. ČTK

Hackeři ze Severní Koreje
ukradli v loňském roce stov-
ky jihokorejských přísně taj-
ných armádních dokumentů
včetně detailních plánů pro
vojenské operace, které Soul
vypracoval společně s Wa-
shingtonem. Napsal o tom
včera čínský list Chonsun
Ilbo. Mluvčí jihokorejské ar-
mády informace komentovat
odmítl.
Jihokorejský poslanec

a člen branného výboru parla-
mentu I Čchol-hi uvedl, že
hackeři z KLDR loni v srpnu
a v září odcizili 235 gigabitů
citlivých armádních dat.
Mezi nimi bylmimo jiné i tak-
zvaný Plan 5015, tedy nejno-
vější akční plán pro případ vy-
puknutí války na Korejském
poloostrově vypracovaný spo-
lečně s Washingtonem. Ten-
to plán zahrnoval i postup
k odstranění severokorejské-
ho vůdce Kim Čong-una. Soul
zatím identifikoval jen zhru-
ba 23 procent odcizených do-
kumentů, mezi nimi také na-
příklad informace o každo-
ročních společných cviče-
ních Jižní Koreje a Spojených
států nebo o klíčových vojen-
ských zařízeních a nouzo-
vých pokynech. Podle jihoko-
rejské vládymáKLDR týmpři-
bližně 6800 kybernetických
specialistů. ČTK

KLDR. Hackeři
ukradli data
Jihokorejcům

Požáry ničí
Kalifornii
Americká Kalifornie se po-
týká s mnoha rychle se šíří-
cími požáry, které již zniči-
ly minimálně 1500 domů
a podniků a vyžádaly si
nejméně deset obětí na ži-
votě. Před ohněm muselo
utéct na 20 tisíc lidí. Guver-
nér státu Jerry Brown kvůli
požárům vyhlásil stav nou-
ze v okresech Napa, Sono-
ma a Yuba. Největším měs-
tem v oblasti zasažené
živlem je Santa Rosa se
zhruba 175 tisíci obyvateli.
Požár v něm zničil mnoho
budov a vynutil si uzavření
škol i evakuaci dvou ne-
mocnic. S ohněm bojují tisí-
ce hasičů, stále ho ale ne-
mají pod kontrolou. 3x AP

Zprávy krátce

Analýza: Pondělí
je nejsmutnější



Přichází sezóna podzimních moštů… Trhané
vepřové maso

pečené v moštu
Slovo „mošt“ běžně používáme. Jedná se ale o termín z české legislativy?
Jakou by měl mít tento nápoj barvu, chuť a vůni? Jak poznat ten kvalitní?
Při jeho výběru vám pomohou i značky kvality – např. Klasa nebo Regionální potravina.

Mošt, nebo džus?
Mezi ovocné šťávy patří jak
100% mošty, tak 100% džusy.
Obecně jde o zkvasitelný, ale
ještě nezkvašený výrobek zís-
kaný z jedlých částí zralého
a zdravého ovoce. Ovocné
šťávy jsou buď vylisované
z ovoce přímo, nebo vyrobené
z koncentrátu, což ovšem musí
být zřetelně uvedeno na obalu.

Jak se mošt vyrábí?
Jablečný mošt musí být
100% z jablek, bez přidaných
látek, cukrů a vody. Základem

moštování je získání jablečné
šťávy lisováním. Ta se poté
obvykle pasteruje, tedy nepři-
dávají se žádné chemické látky,
ale mošt se zahřívá po určitou
dobu na určitou teplotu,
aby se zahubily nežádoucí
mikroorganismy a zároveň se
zajistila delší trvanlivost.

Chuť, vůně a barva moštu
Charakteristické vlastnosti jab-
lečných šťáv, jako jsou chuť, vůně
nebo barva, jsou ovlivněny jak
kvalitou a odrůdou použitých
jablek, tak technologickým

zpracováním. Zakalené jablečné
šťávy nejsou nekvalitní, jen
signalizují způsob výrobního
procesu. Jedná se totiž o šťávy
nefiltrované, jež obsahují
sediment, který ovšem není na
závadu.

Ingredience na 6 porcí:
• 800 g vepřové plece
• 250 ml jablečného moštu
• 2 stroužky česneku
• 1 menší cibule
• 5 lžiček mleté uzené papriky
• pálivá paprika podle vlastní chuti
• sůl, pepř

Postup:
1. Vepřové maso dostatečně osolte,
opepřete a ochuťte uzenou i pálivou
paprikou. Pokud má maso vyšší tukovou
vrstvu, několikrát ji nařízněte.
2. Vložte maso do pekáče,
který lze přiklopit, a podlijte moštem.
3. Do pekáče přidejte oloupané
a rozdrcené stroužky česneku
a nasekanou cibuli.
4. Pekáč přiklopte a vložte do trouby
předehřáté na 200 °C. Pečte 30 min.
a poté snižte teplotu na 150 °C.
5. Pečte ještě 4 hodiny, nebo dokud
se maso nebude rozpadat. V průběhu
pečení maso občas přelijte moštem.
6. Hotové maso vyjměte a vidličkou
natrhejte na vlákna.
7. Šťávu s česnekem a cibulí zredukujte,
pokud to bude potřeba, a vmíchejte do
masa.

akademiekvality.cz

INZERCE
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První manželka
amerického prezi-
denta Trumpa vy-
dala knihu. Zřejmě
i proto se na sebe
snaží upoutat po-
zornost.

Československá rodačka a ně-
kdejší manželka současné
americké hlavy státu Donal-
da Trumpa Ivana Trumpová,
rozená Zelníčková, se v pon-
dělním pořadu Dobré ráno,
Ameriko stanice ABC žertem
označila za faktickou první
dámu, neboť byla Trumpo-
vou první ženou.

Současné prezidentově
manželce Melanii Trumpové
ale byla taková slova očividně
nepříjemná a prostřednic-
tvím mluvčí své předchůdky-
ni vzkázala, aby skončila
s prospěchářskými projevy.
Ivana Trumpová totiž v po-
sledních dnech poskytla ně-
kolik rozhovorů, aby podpoři-
la vydání svých pamětí s ná-
zvem Raising Trump (volně
přeloženo jako Trumpovská
výchova).
„Mám přímý telefon do Bí-

lého domu, ale nechci mu vo-
lat, protože je tam Melania
a opravdu nechci vyvolávat
nějakou žárlivost nebo něco
takového, protože jsem v pod-
statě Trumpova první žena.
Jsem první dáma,“ řekla se

smíchem Ivana Trumpová
o kontaktu s bývalýmmanže-
lem. Dodala, že spolu hovoří
zhruba jednou za dva týdny.

Mluvčí Melanie Trumpové
vydala prohlášení, v němž se
ohradila proti tomu, jakým
způsobem na sebe Ivana pou-
tá pozornost. „Paní (Melania)
Trumpová činí z Bílého
domu domov pro (syna)
Barrona a prezidenta. Zamilo-
vala si žít ve Washingtonu
a je poctěna rolí první dámy
Spojených států. Zamýšlí vyu-
žít svůj titul a roli k tomu,
aby pomáhala dětem, a ne
aby prodávala knihy,“ uvedla
mluvčí. Dodala, že prohláše-
ní Trumpovy exmanželky
mají za cíl jen vyvolávat po-
zornost a prospěchářský

humbuk. Televize CNN po-
znamenala, že prohlášení
první dámy bylo zformulová-
no ostře. Agentura Reuters se
zamyslela nad tím, zda prezi-
dent o půtce mezi Ivanou
a Melanií ví, neboť den trávil
na golfu s republikánským se-
nátorem Grahamem.
Ivana Trumpová má s býva-

lýmmanželem tři děti: Donal-
da mladšího, Ivanku a Erika.
Také ony se na tvorbě pamětí
podílely, když napsaly někte-
ré části. Za Trumpa byla ro-
dačka ze Zlína provdána od
roku 1977 do roku 1992.
Trump se pak oženil s Marlou
Maplesovou, ale i tento sňa-
tek po šesti letech skončil.
S Melanií je Trump ženatý od
roku 2005. ČTK, MET

každý všední den
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Ivana Trumpová, první manželka Donalda Trumpa 2x AP Melania Trumpová, třetí manželka Donalda Trumpa

Ano, jedná se určitě o přípravky
řady THERMAL, které jsou
v této oblasti odzkoušené a velmi
účinné. Jedna kúra se skládá
ze dvou krémů THERMAL
(1 ks za 330 Kč) a THERMAL
šamponu (1 ks za 330 Kč). Celou
vlasovou kúru tudíž pořídíte
za 990 Kč. Hlavním prodejcem
těchto výrobků je firma SENS -
69701 Kyjov,Komenského606,
tel.: 518 615 091. Na uvedené
adrese si můžete přípravky buď
přímo zakoupit nebo objednat
i s přesným návodem na
dobírku. Firma je též dodává do
některých luxusních kadeřnictví
i holičství.

VLASY
OPĚT

NA HLAVĚ
Můj známý používal jakési
přípravky na vlasy (z Kyjova),
které úplně zastavily vy-
padávání vlasů a dokonce
mu začaly růst i vlasy nové.
Bohužel známého nemohu
nikde sehnat, jelikož se pře-
stěhoval. Poradíte mi?

T.H. Brno
Ano, jedná se určitě o přípravky
řady THERMAL, které jsou
v této oblasti odzkoušené a velmi
účinné. Jedna kúra se skládá
ze dvou krémů THERMAL
(1 ks za 330 Kč) a THERMAL
šamponu (1 ks za 330 Kč). Celou
vlasovou kúru tudíž pořídíte
za 990 Kč. Hlavním prodejcem
těchto výrobků je firma SENS -
69701 Kyjov,Komenského606,
tel.: 518 615 091. Na uvedené
adrese si můžete přípravky buď
přímo zakoupit nebo objednat
i s přesným návodem na
dobírku. Firma je též dodává do
některých luxusních kadeřnictví
i holičství.

Můj známý používal jakési
přípravky na vlasy (z Kyjova),
které úplně zastavily vy-
padávání vlasů a dokonce
mu začaly růst i vlasy nové.
Bohužel známého nemohu
nikde sehnat, jelikož se pře-
stěhoval. Poradíte mi?

T.H. Brno

www.thermal-sens.cz

Zprávy krátce

Francie přijme
tisíce uprchlíků
Deseti tisícům uprchlíků
ze zemí Blízkého výcho-
dě a Afriky umožní bě-
hem dvou let francouz-
ská vláda legální vstup
do země. Po setkání s vy-
sokým komisařem OSN
pro uprchlíky Filippem
Grandim to uvedl prezi-
dent Emmanuel Macron.
Paříž tím chce mimo
jiné snížit počet lidí, kte-
ří se vydávají na nebez-
pečnou cestu do Evropy
po moři. ČTK

Ivana Trumpová se
označila za první dámu

inzerce
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Thriller natočený na motivy
slavné knihymíří do kin už zí-
tra.
Po tomhle filmu už nikdy ne-
postavíte sněhuláka s rados-
tí. Nejúspěšnější autor součas-
né krimi Jo Nesbo, nejsvéráz-
nější románový detektiv Har-
ry Hole a jeden z nejcharisma-
tičtějších herců své generace
Michael Fassbender se spojili
v adaptaci slavného detektiv-
ního thrilleru, jenž spolu
s dalšími deseti „holeovka-
mi“ kraluje žebříčkůmnejčte-
nějších knih současnosti.

Harry Hole (Michael
Fassbender) je enfant terrible
týmu vyšetřujícího zločiny
v norské metropoli. Na jedné
straně je to výjimečně dobrý
detektiv, jehož netradiční
metody skoro vždy vedou
k úspěchu, na straně druhé
se však jedná o nezodpověd-
ného alkoholika s tolika pro-
hřešky, že je už dál nechtějí
přehlížet nejen jeho nadříze-
ní, ale ani jeho přítelkyně Ra-
chel (Charlotte Gainsbourgo-
vá), s níž se právě rozešel. Jedi-
né, co stojí mezi ním a pitím,
je případ, který by ho přivedl
na jiné myšlenky.
Ke smůle jedné ženy, která

zmizela uprostřed noci ze své-
ho domu a o pár dní později
byla nalezena brutálně za-
vražděná, se Harry právě do-
čkal. Postavený sněhulák, kte-
rý na místě činu zůstal jako

jediné vodítko, naznačuje, že
tenhle pachatel si chce hrát.
Přestože Harrymu v pátrá-

ní pomáhá mladá vyšetřova-
telka Katherine Brattová (Re-
becca Fergusonová), nepřestá-
vají policisté tahat za kratší

konec. Záplava domnělých
i pravých stop a několik pode-
zřelých vytvářejí pachateli do-
konalou clonu, za níž může
stavět sněhuláky, vraždit a dě-
lat si legraci z Holea. Jenže
skvělému poldovi stačí i vra-

hova nepatrná chyba, aby se
chytil stopy a nepustil ji.
Navzdory tomu, že Sněhu-

lák vznikal ve studiu Univer-
sal, představitel hlavního hr-
diny Michael Fassbender tvr-
dil, že atmosféra typická pro

severské krimipříběhy zůsta-
la zachována: „Skandinávie
je z filmu cítit na každémkro-
ku a strach, který jste cítili
při čtení, budete pociťovat
také v kinech,“ říká herec
Fassbender. MET

Al Di Meola
Držitel Grammy a čtyřná-
sobný vítěz ankety časo-
pisu Guitar Player Maga-
zine v kategorii Nejlepší
jazzový kytarista Al Di
Meola vystoupí 1. listopa-
du od 20 hodin v praž-
ském Divadle Hybernia.
Zahraje zde skladby ze
svého nového alba Mo-
rocco Fantasia, doplněné
písněmi dvojice Lennon-
McCartney. ARCHIV

inzerce

Sněhulák. Bude patřit Fassbenderovi
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SOBOTAPÁTEK

Napište bublinu a reagujte
na sloupek na:

www.facebook.com/denikmetroZÍTRA

„Nečum
namě, kuří

voko!
MARKETA PRALINKA

Facebook

FOTO: 2x AP
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Napište svou bublinu
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Počasí

Napadá vás vtipný popisek?

1 Maiselova synagoga,
jedna z památek
pražského židovského
města, vznikla na
sklonku:
a) 15. století
b) 16. století
c) 17. století

2 Kontrolovaným
zřícením na kometu
Čurjumov
-Gerasimenko zanikla
evropská sonda:
a) Giotto
b) Rosetta
c) Phillae

3 Francouzský chemik
Balard, který zemřel
v roce 1876, byl
objevitelem:
a) boru
b) jodu
c) bromu

4 Když se řekne úžina
Bospor, vybaví se
i Dardanely – ty se
dříve jmenovaly:
a) Helléspont
b) Canakkale
c) Pelagus

5 Mezi díla
francouzského
spisovatele Emila Zoly,
narozeného roku
1840, nepatří:
a) Germinal
b) Nana
c) Paní Bovaryová

Stupeň zátěže pro dnešek: bio 1
Mírná zátěž. Stupeň zátěže umožňuje běžný denní režim bez
omezení, pouze s přihlédnutím k aktuálnímu zdravotnímu stavu.
Teplotní rekord: 23,8°C
Rok výskytu: 1876

Sudoku

15:15 To je vražda, napsala V
16:05 Cestománie
16:35 Vyhrazeno pro pořady

politických stran, politic-
kých hnutí a koalicí kan-
didujících ve volbách do
Poslanecké sněmovny

17:10 AZ-kvíz
17:40 Černé ovce
18:00 Události v regionech
18:25 Kde domov můj?
18:55 Události za okamžik

a počasí
19:00 Události
19:50 Branky, body, vteřiny

14:45 Benediktus – komunita
s lidmi s postižením

15:05 Televizní klub neslyšících
15:35 Normální autistický film
17:05 Sto divů světa (3/13)
18:00 Příběhy 20. století
18:25 GEN – Galerie elity národa
18:45 Večerníček
18:55 Vyhrazeno pro pořady

politických stran, politic-
kých hnutí a koalicí kan-
didujících ve volbách do
Poslanecké sněmovny

19:30 Na pomoc životu – artróza
19:50 Zprávy ve znakovém jazyce

20:00 Vraždy v kruhu
TV seriál (ČR, 2016).
Krásná žena, která je
nalezena mrtvá na
Rohanském ostrově, vypa-
dá jako oběť vražedného
rituálu. Podaří se majoru
Holinovi rozkrýt jeho
pozadí? Hrají: I. Trojan,
R. Krajčo, H. Vagnerová,
M. Němec, J. Štrébl a další

21:30 Sanitka 2 (7/13)
22:29 Výsledky losování

Šťastných 10
22:30 Columbo
00:05 Kriminalista
01:05 AZ-kvíz
01:30 Banánové rybičky
02:05 Na stopě
02:30 Dobré ráno
05:00 Kluci v akci
05:30 Události v regionech

ČT1

20:00 Kamera na cestách:
Argentina, podmanivé
tango gaučů
Pouť za pravou tváří
druhé největší země jiho-
amerického kontinentu

21:00 Na cestě po severo-
západním Lomboku

21:30 Vůně Atén s Miroslavem
Donutilem (6/7)

22:00 Světský (6/6)
22:40 Souvislosti Jana

Pokorného
23:40 Dům z karet II (2/13)
00:30 Pološero – Nejdražší

miláčci
00:55 Šílený svět studené

války: Mír a válka
01:50 Chcete je?
01:55 Návraty k divočině:

Národní park Malá Fatra
02:20 Jeseníky bez kleče

ČT2

20:15 Modrý kód (44)
Seriál (ČR, 2017). Jste na
urgentním příjmu. Začíná
boj o život. Hrají:
S. Laurinová, M. Němec,
R. Zach, I. Chmela,
D. Gránský, E. Josefíková,
J. Štěpnička a další

21:35 Show Jana Krause
22:45 Kapitán Exner (8)

Detektivní seriál (ČR,
2017)

23:55 Policie v akci
00:50 Komisař Rex III (3)

Krimiseriál (N/Rak., 1996)
01:55 Komisař Rex III (4)

Krimiseriál (N/Rak., 1996)
02:55 Rosamunde Pilcherová:

Útesy lásky
Romantický film (N, 1999)

04:20 Policie Hamburk VI (29)
Krimiseriál (N, 2011)

PRIMA

17:00 Óčko news
Hudba, film, zábava –
nikdo a nic nám neuteče

17:05 Óčko trendy
Aktuální klipy

18:00 Smash!
Svět komiksů s Torenem

18:05 Óčko trendy
Aktuální klipy

19:00 Óčko news
Hudba, film, zábava –
nikdo a nic nám neuteče

19:05 Moje desítka
Top 10 klipů podle
diváka Óčka

20:00 Óčko hity
Klipy nonstop

21:00 CZ & SK
České a slovenské klipy

22:00 Óčko flirt
Proud klipů se vzkazy
diváků Óčka

ÓČKO

20:20 Výměna manželek
IX
Jak si poradí Šárka v rodině
s několika desítkami plazů,
a navíc čtyřmi dětmi
a dokáže se Jitka přizpůso-
bit pohodové rodině, kde
děti jsou rovnocennými
partnery?

21:30 Malé lásky
22:30 Námořní vyšetřovací

služba: New Orleans
(15)
Krimiseriál (USA, 2014)

23:35 Vražedná čísla IV (13)
Krimiseriál (USA, 2007)

00:25 Dr. House VII (2)
01:10 Dr. House VII (3)
01:55 Námořní vyšetřovací

služba XII (17)
02:35 Správná dvojka III (11)
03:20 Co na to Češi

NOVA

20:15 Černá listina:
Vykoupení (5)
Seriál (USA, 2017). Hrají:
R. Eggold, E. Gathegi,
F. Janssenová a další

21:25 Teorie velkého třesku II
(4)
Sitcom (USA, 2008)

21:55 Teorie velkého třesku II
(5)
Sitcom (USA, 2008)

22:20 Partička
23:00 Cesty k úspěchu
23:05 Tyran II (11)

Seriál (USA, 2015)
00:10 Partička
00:50 Alias (3)

Seriál (USA, 2001)
01:45 Tyran II (11)
02:40 Applikace
03:10 Alias (3)
03:50 Applikace

PRIMA COOL

12:00 Polední Televizní noviny,
Sportovní noviny, Počasí

12:30 Správná dvojka III (11)
12:50 Ordinace v růžové

zahradě 2 (61)
14:00 Dr. House VII (2)
15:00 Dr. House VII (3)
15:55 Námořní vyšetřovací

služba XII (18)
17:00 Odpolední Televizní novi-

ny, Sportovní noviny
17:25 Co na to Češi
18:25 Ulice (3318)
19:30 Televizní noviny,

Sportovní noviny, Počasí

12:00 Polední zprávy
12:15 Siska VI (18)

Krimiseriál (N, 2006)
13:30 Policie Hamburk VI (29)

Nesvobodný. Krimiseriál
(N, 2011)

14:30 Komisař Rex III (3, 4)
Krimiseriál (N/Rak., 1996)

16:35 Odpolední zprávy
16:50 Policie v akci
17:50 Prostřeno!
18:55 Zprávy FTV Prima
19:25 Krimi zprávy
19:40 Divošky
19:55 TOP STAR

12:25 Futurama V (6)
12:55 Simpsonovi XI (1-4)
14:55 Teorie velkého třesku II

(2)
Topologie váčkovitého
poklopce. Sitcom
(USA, 2008)

15:20 Teorie velkého třesku II
(3)
Barbarská sublimace.
Sitcom (USA, 2008)

15:50 Futurama V (7)
16:10 Hvězdná brána (13)
17:10 Top Gear XVIII
18:20 Simpsonovi XI (5-8)

06:00 Ranní fresh
09:00 Zpátečka
10:00 Óčko hity
12:00 Óčko news
12:05 Óčko trendy
13:30 Moje love
13:35 Óčko trendy
14:00 Óčko news
14:05 Óčko trendy
15:00 Óčko news

Hudba, film, zábava –
nikdo a nic nám neuteče

15:05 Mixxxer show
Klipy na přání, soutěže,
chat s hosty
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Jan
Mareš

Zkoušel. Výsledky
odpovídaly mým
preferencím.

Marek Blíma
Kráčmar

Vyzkoušel, ale vyšla
mi strana proti

mému přesvědčení.

ZÁZVOROVÉ
ŠPAGETY

Nedávno jsem byl na rychlém obědě v jedné pražské toskánské
restauraci, kde vaří Brit, který miluje italskou gastronomii a do-
káže ji skvěle připravit. Rodinný charakter, prostředí normál-
ka, ale když se podíváte na tabuli, je vše jasné: Polévka cizrno-
vá s cuketou, fazole. Rigatoni s italskou klobáskou, fenyklová
uzenina, ricotta, rajčatová omáčka. Linguine s tuňákem, kapa-
ry, grilovaná paprika, rajčatová omáčka… a nebo vepřová pa-

nenka, fenykl, pomeranč, chilli,
med. Dali byste si? Ten den, co
jsem tam jedl, byl sychravý, a tak
já si dal: Spaghetti alla zingara –
se zázvorem, česnek, chilli, rajča-
tovou omáčkou. Nedokážete si
představit, jak tohle jednoduché
jídlo bylo chuťově vyladěné
a hlavně a především – jak se

skvěle hodilo do toho lehce prochladlého dne. A o to právě nej-
víc jde – aby kuchař dokázal ve své práci využívat sezonní suro-
viny a aby se také dokázal přizpůsobit změnám počasí a vůbec
klimatickému vývoji a fázím roku. V létě, když je horko, tak
není vhodný čas na svíčkovou ani na tučnou zabijačku. Na tu já
vždy jezdil ke strejdovi v lednu nebo v únoru. Pokud totiž krea-
tivní kuchař dokáže vystihnout, co má který den udělat, je to ví-
tězství na celé čáře. A navíc je tu jeden zvláštní bonus – nemusí
vůbec používat drahé suroviny z druhého konce planety, ale
hlavně ingredience, co jsou při ruce. A tak já se v těchto dnech
zaměřuji na dýni, řepu, ořechy, kaštany. Škvarky a sádlo také
nejsou špatné, čas zvěřiny se též blíží a kvašená a nakládaná ze-
lenina – to jsou pokrmy našich předků. Ty máme v sobě navždy
geneticky zakódovány pro toto počasí, ať se nám to líbí, či ne!

Zkoušeli jste volební kalkulačky?

inzerce

Pokuddnes vázne komunika-
ce s vašimiblízkými, promluv-

te si o plánovaných renovacích domova
a hned najdete společnou řeč.

Beran 21/3–20/4
V tyto dny se nejlépe cítíte
doma, mezi svými blízkými.

Prožíváte totiž opravdu velmi šťastné
období v rodinném životě.

Váhy 23/9–23/10

Můžete se dnes směle pustit
do návrhů změn interiéru

vašeho hnízdečka. Je opět ideální ob-
dobí, kdy pro to máte správný cit.

Rak 22/6–22/7
City a láska se nedají koupit
za žádné peníze. Berete je

však od svých blízkých jako naprostou
samozřejmost. Važte si jich!

Kozoroh 22/12–20/1

Navečer vám někdo z vašich
blízkých zřejmě udělá vel-

kou radost. Půjde o takové překvapení,
které vás potěší i dojme najednou.

Býk 21/4–21/5
Dnes byste seměli cítit fyzic-
ky velmi dobře a to je důvod

k tomu, abyste si zacvičili. Vaše kondice
po tom totiž přímo volá!

Štír 24/10–22/11

Při štípání dřeva jste našli
kousek, který by podle vás

po malé úpravě mohl vypadat jako sa-
morost. Rodina si klepe na čelo.

Lev 23/7–22/8
Pořádně upustit páru mů-
žete i cvičením. Zajděte si

večer do posilovny nebo si zahrát bas-
ketbal a uvidíte – napětí bude pryč.

Vodnář 21/1–20/2

Možná budete zase nuceni
řešit školní průšvihy vašich

ratolestí. Vzpomeňte si však na svá dět-
ská léta, copak jste byli jiní?

Blíženci 22/5–21/6
Pokud si dnes odpustíte
obvyklé tirády na téma ne-

vycválanosti vašich dětí, získáte tím pro
sebe cenné body. A nejen u nich!

Střelec 23/11–21/12

Nevymlouvejte se na okolí,
kvůli kterému jste údajně

dali průchod svým emocím. Vy jste pře-
ce zodpovědní za své sebeovládání.

Panna 23/8–22/9
Vaši blízcí vás podporují,
dnes vám to znovu doká-

žou. Důležité je, abyste i vy byli ochotni
pomoci také jim dosáhnout cílů.

Ryby 21/2–20/3

Nina, vědma s 30letými zkušenostmi.N
Volejte na 906 70 30 35 nebo pište SMS ve tvaru 43JFL

na číslo 904 30 55 a ptejte se!

Zjistěte, čím je vaše karma zatížena!
Očistěte se ještě v tomto životě!Zji ě čí j š k íž !

CCCCCCCCCestadoneeebe!b

OSUDOVÉ
SEZNÁMENÍENÍ

Posílejte SMS ve tvaru 44GPA
a své datum narození na 904 30 46

Ptejte se

karet!

UDOVÉ SEZNÁMEN
Kdy se ho dockáte?

ˆ

Horoskop na středu 11. 10.
Citát

V létě, když je
horko, tak není čas
na svíčkovou ani na
tučnou zabijačku.
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Anketa

Komiks

Řešení sudoku

PAVEL
MAURER
MILOVNÍK JÍDLA

Výrok dne

Michal
Kolka

Ani nevím, že
existuje volební
kalkulačka.

Dopisy a vzkazy

Palec nahoru
Nesouhlasím s kritiky
Werichovy vilu, sama
jsem ji navštívila a velmi
se mi líbila, interiér je vel-
mi citlivě upraven, vysta-
vené fotografie i kostýmy
jsou nádherné, doporuču-
ji se na výstavu podívat.
V podkroví jsou i aktuální
fotografie nových staveb
v Praze, měla jsem z pro-
hlídky velmi dobrý pocit,
za mě palec nahoru.

ZDENKA VODOVÁ

Palec dolů
Dobrý den, i já zažil zkla-
mání po návštěvě Weri-
chovy vily a ztotožňuji se
s názorem pana Dvorské-
ho, který vyjádřil v páteč-
ním Metru. Po dlouhé me-
diální publicitě, které se
rekonstrukci a záměru
zpřístupnit objektu dostá-
valo, je instalace uvnitř
vily až nicotná. To, co tam
je, mohlo být vystaveno
kdekoli jinde. Prostor pra-
covny pana Wericha je dle
vyjádření jedné z informá-
torek oproti původnímu
poloviční ve prospěch sou-
sední badatelny. Pár kous-
ků nábytku v něm působí
stísněně a nenavozuje po-
cit, že jsme na výjimeč-
némmístě. ZDENĚK HEMER

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno a adre-
su. Metro si vyhrazuje právo edi-
tovat dopisy.

Sloupek

RIGATONI
(Ze sloupku Pavla Maurera

na této straně)

Typ italských těstovin,
které mají tvar trubek.
Jsou rýhované, takže na
jejich povrchu lépe drží

omáčka.

ZDROJ: WIKIPEDIE

Slovo dne

„Tohle byl strašně
dlouho můj sen,

k mistrovství světa
prostě vzhlížíte.“

EINAR GUNNARSSON,
ISLANDSKÝ FOTBALISTA

Před čtyřmi lety se fotbalisté Is-
landu marně snažili prokousat
na mistrovství světa přes baráž,

nyní postoupili přímo.
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Prázdninová neza-
městnanost učite-
lů byla letos opět
vyšší než loni.

Počet učitelů bez práce se le-
tos po zahájení školního
roku snížil o zhruba třetinu
ve srovnání s předchozímmě-
sícem. O prázdninách neza-
městnanost učitelů naopak
stoupla.
Ačkoli loni vstoupila v plat-

nost novela, podle které ne-
mohou školy zaměstnávat
učitele jen na školní rok a na
prázdniny je propustit, bylo
v červenci na úřadech práce
přibližně o třetinu více učite-
lů než na konci školního
roku v červnu. Vyplývá to
z údajů Úřadu práce ČR.

Vyšší prázdninová neza-
městnanost učitelů souvisela
v předchozích letech zejmé-
na s tím, že některé školy za-

městnávaly své pedagogy na
deset měsíců. O prázdninách
se učitelé zaregistrovali na
úřadech práce a v září se pak
vrátili na školu, kde podepsa-
li opět desetiměsíční smlou-
vu. Loňská novela, podle kte-
ré musí školy učitele zaměst-
návat minimálně po dobu
dvanácti měsíců, to již ne-
umožňuje.
Ačkoli v meziročním srov-

nání se červencová nezaměst-
nanost snížila o 2243 a nově
registrovaných ubylo o 1127,
ve srovnání letošního červen-
ce s červnem učitelů bez prá-
ce opět přibylo. Na úřadech
práce jich bylo 3941 v červnu
a 5624 v červenci. Nově úřady
evidovaly v červnu 376 peda-
gogů, zatímco v červenci
2036.
„Proč dochází k nárůstu ne-

zaměstnanosti v prázdnino-
vých měsících, o tom minis-
terstvo školství nemá žádné
konkrétní informace, ani ne-
vede žádné statistiky. Kontak-

tovali jsme i Českou školní in-
spekci, kde nám sdělili, že ne-
přijali ani jednu stížnost ne-
zaměstnaného učitele,“ uved-
lo tiskové oddělení minister-
stva. Červencový nárůst neza-
městnaných pedagogů v evi-
denci úřadů práce může mít
podle úřadu více důvodů.
Mezi nezaměstnanými mo-

hou být například nekvalifi-
kovaní učitelé nebo pedago-
gičtí pracovníci přijatí za do-
časně nepřítomného učitele,
na něž se zákaz smluv na de-
set měsíců nevztahuje.
Důvodemmůže být i ukon-

čení pracovního poměru v dů-
sledku nadbytečnosti, uvedlo
ministerstvo. Celková neza-

městnanost učitelů zůstala
v obou prázdninových měsí-
cích velmi podobná. V srpnu
bylo bez práce 5042 učitelů,
nově se jich na úřadech při-
hlásilo 1021. V červenci na-
stoupilo do práce 57 učitelů,
v srpnu 1497. Po prázdni-
nách se počet nezaměstna-
ných učitelů snížil o 1843 ve
srovnání se srpnem, a to na
3199. Meziročně ubylo evido-
vaných pedagogů o 1323.

V loňském září jich úřady
práce registrovaly 4522. Do
evidence se jich nově přihlási-
lo 475, začalo jich pracovat
naopak 1837. Nejvíce bylo
mezi nezaměstnanými bě-
hem prázdnin i v září učitelů
středních škol, konzervatoří
a 2. stupně základní školy.
Školy měly zájem hlavně
o specialisty a odborné pra-
covníky v oblasti výchovy
a vzdělávání, učitele 1. stup-
ně a učitele odborných před-
mětů, praktického vyučování
a odborného výcviku. ČTK

Školy mají zájem nejen o specialisty. PROFIMEDIA.CZ

Více na www.jobdnes.cz/detail/Y81QXU
Randstad s.r.o.

Nastupte do Amazonu a získejte mzdu od 135

Kč za hodinu Světoznámý internetový obchod nabízí
místo se smlouvou na dobu neurčitou. Mzda 125
Kč/hod + 10% bonus, týden dovolené navíc + další
výhody. Pohovory denně v Praze na Zličíně. Více info
na tel.: 800 856 856

Více na www.jobdnes.cz/detail/PQ2X2J
Tesco Stores ČR a.s.

Skladník/ce v distribučním centru (6 km od

Kralup n. V.) Mzda 20 930 - 24 000 Kč/měs.
(navýšení mzdy do 2 let), doba neurčitá, autobusová
doprava, sleva 10 % na každý nákup v síti Tesco, až
6 dní rekondičního volna. Více na tel. 727 827 168,
315 668 121.

Více na www.jobdnes.cz/detail/T5G27G

Ústav termomechaniky
AV ČR, v. v. i.

Elektrikář na HPP Přijmeme elektrikáře na HPP,
běžnou údržbu a manipulace v rozvodnách VN. Pož.:
vyučení v oboru elektrikář VN, min. § 6 vyhl. č.
50/1978, praxi nad 2 roky. Podmínkou čistý TR.
Kontakt: nemcova@i.cas.cz, tel. 266 053 582

Více na www.jobdnes.cz/detail/96B6XH
Městská část Praha 18

Referent/ka odboru správních agend ÚMČ Praha
18 vypisuje výběrové řízení na pozici Referent/ka
odboru správních agend. Veškeré informace k
výběrovému řízení najdete na stránkách
www.letnany.cz, popř. u personalistky;
Denisa.Liptakova@letnany.cz, 284 028 114.

Česká byrokracie značně tlu-
mí růst mladých českých fi-
rem. Tuzemské startupové
podhoubí má náročnější pod-
mínky na rozjezd, než je
tomu v zahraničí. Data Světo-
vé banky ukazují, že ze 190
ekonomik planety je Česká
republika až na 81. místě.
Tedy daleko za Slovenskem,
Slovinskem či Maďarskem.
Upozorňuje na to česká
odnož globální neziskové or-
ganizace Startup Weekend.
Právě srovnání se zahraničím
ukazuje zejména velké byro-
kratické překážky.

„Podhoubí pro české startu-
pové prostředí není vůbec pří-
větivé. Velkou brzdou je pře-
devším byrokracie, tedy počí-
naje založením firmy až po
získávání peněz je toto všech-
no zbytečně náročný proces.
Legislativa tomu nijak nepo-
máhá. Další problém je, že to
prostředí je u nás v oblasti
startupů dost roztříštěné, pro-
to tu chybí nějaká střecha
nad tím. Tomu se snažíme po-
moct,“ vysvětluje Martin An-
drle, jeden z organizátorů
uskutečněné akce Startup
Weekend v Praze. Další akce

proběhne v Plzni od 27. do
29. října.
Jeho slova například potvr-

zuje nedávná studie Aspen In-
stitutu. Ten například vyzdvi-
huje absenci odborníků či spí-
še nedostatek nezávislých in-
stitucí, které by mladým fir-
mám pomohly ke svému roz-
voji. Tedy právě takové orga-
nizace a aktivity, které za-
střešuje například již zmíně-
ný StartupWeekend.
O co jde a jak podobné

akce pomáhají formovat
startupové prostředí? Startup
Weekend je nezisková organi-

zace pořádající hackathony
v různých městech po celém
světě.
Událost funguje tak, že bě-

hem 54 hodin mají účastníci
možnost představit své plány
či nápady na startup. Úkolem
je pak přesvědčit ostatní, vy-
tvořit tým a co nejlépe pro-
myslet strategii daného pro-
jektu. Primárně má však edu-
kační charakter, a akce tak ot-
vírá dveře i netechnickým li-
dem pochopit, co znamenají
technologie a jak kolem toho
lze postavit firmu. Událost
probíhá za účasti mentorů,

kteří soutěžící směrují a dáva-
jí jim rady a tipy z vlastní zku-
šenosti z různých odvětví.
„Na výběru porotců i mento-
rů si zakládáme, takže se
účastnícimohou těšit na špič-
ky ve svých oborech,“ přibli-
žuje Andrle.
Pražský event se již může

pochlubit, že se doposud
úspěšně rozjel například pro-
jekt Kumšt.art, který je tako-
vou internetovou burzou a ga-
lerií mladého umění záro-
veň. Inspirativní může být
příběh Iuliána Gulea a jeho
projektu BookVoyager. HOP

Startupy. Talenty dusí byrokracie

V srpnu bylo bez práce 5042
učitelů, v září jich ubylo 1843

inzerce
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Fanoušci virtuálního automo-
bilového závodění mají v ka-
lendáři výrazně zakroužkova-
né datum 18. října.
Přesně za týden totiž exklu-

zivně na konzole PlayStation
4 přifrčí dlouho očekávané
Gran Turismo Sport. Splněný
sen všech řidičů nabídne rea-
listický jízdnímodel s vyváže-
nou obtížností jak pro zkuše-
né závodníky, tak úplné začá-
tečníky.
Za širokou přístupností sto-

jí nový fyzikální engine
a možnost postupného učení

základních jezdeckých do-
vedností, jako je třebas brz-
dění nebo zatáčení v ideální
stopě.
Hra vznikala ve spolupráci

s Mezinárodní automobilo-
vou federací FIA, takže se
mimo jiné můžete těšit na
140 plně licencovaných vozů
včetně futuristických kon-
ceptů světových automobi-
lek a 19 závodních okruhů
ve 27 různých úpravách.
Nadupané závodní speciá-

ly tak protáhnete v různoro-
dém prostředí od japon-

skýchmegapolí až po americ-
ko-mexické hranice. Největší
výzvu pro vaše řidičské do-
vednosti budou kromě klasic-
ké singleplayerové kariéry
představovat dva on-line šam-
pionáty –Národní pohár a Po-
hár výrobců.
V prvním jmenovaném bu-

dete spolu s hráči z České re-
publiky hájit barvy naší
země proti jezdcům ostat-
ních národů, ve druhém pak
bojovat za vaši oblíbenou to-
vární značku.
V internetovém obchodě

Mironet můžete vybírat
mezi samostatnou hrou, zvý-
hodněným bundlem i s kon-
zolí a pro opravdové fandy
jsou připraveny i speciální
sběratelské a Steelbook edi-
ce ve stylové kovové krabič-
ce. Steelbook edice obsahuje
1,5 milionu herních kreditů,
balíček s polepy a vylepše-
nímpro šest vozů, chromova-
nou helmu a 60 PS4 avatarů.
Od Mironetu navíc k před-

objednávce získáte klíčenku,
A2 plakát a tři bonusové auto-
mobily.

Sony se po delší odmlce vrací
k provedení své vlajkové lodi
i v kompaktním provedení
a návrat je to ve velkém sty-
lu. Sony Xperia XZ1 Compact
se vydařila po všech strán-
kách, o čemž se můžete pře-
svědčit na následujících rád-
cích. Všem, kteří volali po pl-
nohodnotném smartphonu
v malém těle, se Sony trefilo
do černého. XZ1 Compact na-
bízí IPS displej s úhlopříčkou
4,6", jenž vás nadchne barva-
mi a vysokým jasem, díky
kterému je bez problémů či-
telný i na přímém slunci.
Pro bezstarostné používá-

ní má nová Xperia certifikaci
IP68, aby odolala stříkající
vodě a vniknutí prachu. Dis-
plej zase před rozbitím při
pádu chrání tvrzené sklo Go-
rilla Glass 5.
Telefon se pyšní prvotříd-

ním zvukem, ať už z integro-
vaných repráčků, nebo slu-

chátek (i bezdrátových). Dal-
ší předností je 19Mpx fotoa-
parát, který kromě výbor-
ných snímků umožní
i dechberoucí zpomalené zá-
běry.
O hladký běh nového systé-

mu Androidu 8 Oreo se stej-
ně jako v „plné verzi“ XZ1 sta-
rá výkonný procesor Snap-
dragon 835 se 4GB RAM a 32
GB úložného prostoru (mož-
no rozšířit paměťovou kar-
tou).
Tato výbava si hravě pora-

dí s jakoukoli hrou, a to i bez
výrazného zahřívání. Pokud
tedy hledáte telefon se špič-
kovým výkonem v malém
provedení, jen těžko najdete
lepší volbu.
Sony Xperia XZ1 Compact

pořídíte například v interne-
tovém obchodě Mironet, kde
navíc k nákupu získáte
powerbanku v hodnotě 399
korun jako dárek.

Dnešní mladé generaci ze se-
veru Moravy není budouc-
nost jejich okolí lhostejná.
Dokazují to veřejně prospěš-
né projekty, které v této ob-
lasti za podpory Nadace O2
její zástupci realizují.
Podle průzkumu, který pro

Nadaci O2 zpracovala agentu-
ra Ipsos, se ale drtivá většina
lidí nad 30 let v moravském
regionu domnívá, že mladí
nemají zájem pomáhat,
a když už se do prospěšných
aktivit zapojí, dělají to kvůli
vlastnímu prospěchu.
Celých 70 % mladých z Mo-

ravskoslezského a 58 % z Olo-
mouckého kraje přitomuved-
lo, že již svému okolí nezišt-
ně pomohlo – ať už se jednalo
o zvelebování veřejných
prostor nebo o podporu vy-
brané skupiny obyvatel (na-
příklad děti, senioři nebo
handicapovaní).

S nedůvěrou a nepochope-
ním se ovšem nesetkávají
pouze mladí lidé z Olo-
mouckého a Moravskoslez-
ského kraje. Celorepublikový
průzkum ukázal, že se 43 %
lidí nad 30 let domnívá, že se
dnešní mladá generace zají-
má jen o své vlastní pohodlí
a nezištně pro druhé nic neu-
dělá. Sama by podle nich na-
víc chtěla mít vše hned a nej-
lépe zadarmo. Dalších 52 %
starších respondentů sice
věří, že se mladí výjimečně
do dobročinných projektů za-
pojují, jsou alemotivováni vý-
hradně osobním prospě-
chem. Pouhých 5 % starších
lidí v celé republice se domní-
vá, že je mladá generace ak-
tivní a do veřejně prospěš-
ných činností se zapojuje dob-
rovolně a nezištně.
V průměru 77 % starších

lidí z Olomouckého a Morav-

skoslezského kraje zastává
názor, žemladá generace nej-
raději tráví volný čas u počíta-
če či na sociálních sítích.
Tuto domněnku ovšempotvr-
zuje pouhých 27 % mladých
lidí z Moravskoslezského
a 25 % z Olomouckého kraje.
Více než polovina mladých
ze severu Moravy navíc jeví
zájem pomáhat svému okolí,
ale neví, jak na to.
Právě s tím jimmůže pomo-

ci program SmartUp odNada-
ce O2, který je určený každé-
mu ve věku od 15 do 29 let.

„Program podporuje origi-
nální, kreativní, a hlavně ve-
řejně prospěšné projektymla-
dých lidí,“ vysvětluje Anna
Kačabová, ředitelka Nadace
O2, a doplňuje: „Úspěšné pro-
jekty od nás nezískávají pou-
ze finanční podporu. Jejich re-
alizátoři se účastní také řady
workshopů a školení a v prů-

běhu spolupráce zpravidla
získají i zajímavé kontakty.“
Vybrané projekty Nadace

O2 postupně podpoří částkou
až do výše 190 000 Kč. Nic z
toho ale nemůže být použito
jako finanční odměna pro au-
tora. Jestliže je projekt výdě-
lečný, musí realizátoři získa-
né finance znovu vložit do
projektu nebo je předat vy-
brané neziskové organizaci.
V Olomouckém a Morav-

skoslezském kraji Nadace O2
za 15 let své existence podpo-
řila celkem 274 projektů
v rámci programů SmartUp
a již ukončeného Think Big.
Velmi úspěšný projekt je na-
příklad Dramatický kurz SE-
Nior, který prošel celým pro-
gramem a získal nejvyšší
možnou podporu. Mezi další-
mi podpořenými projekty
byla například také Olo-
moucká opravárenská dílna.

Největší IT e-shop v ČR

www.mironet.cz

4.6” IPS displej / 8jádrový procesor / 4GB RAM
32GB paměť / 19 + 8Mpx kamera / Android 8.0

výkonný silák
v kompaktním těle

14.990,-

Seniorský kurz

Sony Xperia XZ1 Compact: to je silák

Sony Xperia XZ1 Compact: výkonný silák v kompaktním těle MIRONET

Gran Turismo za dveřmi

Nadace 02. Podporuje plno nápadů
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Česká fotbalová re-
prezentace trenéra
měnit nebude.

Smlouva zkušeného kouče,
která je platná do konce čer-
vence příštího roku, pokraču-
je. Jarolím ale dostal od vý-
konného výboru Fotbalové
asociace ČR podmínky.
Jednašedesátiletému kouči

dal výbor důvěru i přesto, že
obsadil s týmem v kvalifikaci
o mistrovství světa 2018 až
třetí místo ve skupině a nepo-
stoupil ani do baráže.
Jarolím se stal reprezentač-

ním koučem v srpnu 2016 po
Pavlu Vrbovi. Ze čtrnácti zá-
pasů na lavičce zaznamenal
šest výher, čtyři remízy a čty-
ři porážky při skóre 25:13.
Už dvě kola před koncem

kvalifikace bylo jisté, že čes-
ký výběr na MS nepostoupí.
Poslední dvě výhry nad Ázer-
bájdžánem a San Marinem
alespoň odvrátily nejhorší
kvalifikační výsledek.
Výkonný výbor včera vysle-

chl Jarolímovu analýzu a roz-
hodl se dát mu důvěru i na
další období, i když s jeho pů-

sobením u týmu je vedení
FAČR nespokojeno. Vzhle-
dem k platné smlouvě se ji
ale rozhodlo dodržet. Záro-
veň však bude chtít připravit
smlouvu novou, v níž bude
mít Jarolím jasně stanovené
sportovní cíle. A to vyhrát
svou skupinu v nové Lize ná-
rodů a následně postoupit na
mistrovství Evropy 2020.
„Karel Jarolím zůstane urči-

tě trenérem do 31. července.
Pak bude záležet na tom, zda
bude souhlasit s novými pod-
mínkami smlouvy,“ uvedl

místopředseda FAČR Roman
Berbr. „Názor výboru nebyl
jednotný, alemuseli jsme zvá-
žit pro a proti. Smlouva s tre-
nérem částečně končí až po
MS 2018 a definitivně končí
až v roce 2020,“ dodal.
Sám Jarolím věří, že se tým

zvedá a může být úspěšný.
„Nerad chodím od rozdělané
práce,mužstvo prochází něja-
kým procesem, je v nějakém
vývoji. Někam se to pohnulo.
Myslím, že mužstvo je v lep-
ším stavu, než když jsme začí-
nali,“ řekl Jarolím. ČTK

Kyrgios skončil nečekaně
Australský tenista Nick Kyrgios (na snímku) se na turnaji
Masters v Šanghaji postaral po roce o další pozdvižení,
když bez zjevného důvodu předčasně ukončil zápas první-
ho kola s Američanem Stevem Johnsonem. Dvaadvaceti-
letý bouřlivák, jenž je proslulý nevyrovnaným chováním,
odešel z kurtu poté, co prohrál úvodní set v tie-breaku.
Kyrgios vloni v Šanghaji odchodil zápas s Mischou Zvere-
vem a dostal od ATP distanc na osm týdnů a pokutu. Ten-
tokrát měl výhrady proti umpirovému rozhodčímu. Bě-
hem úvodního setu od něho dostal za vzteklé odpálení
míčků do hlediště varování a ve zkrácené hře přišel trest-
ný bod. Poté, co Johnson proměnil esem první setbol, za-
mířil k síti, podal soupeři i sudímu ruku a zamířil do
šaten. Oficiálně duel skrečoval kvůli zranění ramene. AP

Podmínky pro Jarolíma

Trenér zůstane u reprezenta-
ce, musí ale být úspěšnější.

● vítězství ve skupině Ligy ná-
rodů. Nová soutěž se bude
hrát na podzim 2018, Češi
budou mít ve skupině dva
soupeře, s každým budou
hrát doma i venku.

● postup na Euro 2020. Kvalifi-
kace se hraje v kalendářním
roce 2019. Předpokládá se,
že Češi do skupiny dostanou
jednoho z velkých favoritů.
Postupují první dva, třetí jde
do baráže.

Citát

Je to komplikované,
smlouva trenéra bohu-
žel neobsahuje spor-
tovní odpovědnost
a nedá se vypovědět.
ROMAN BERBR,MÍSTOPŘEDSEDA FAČR

Práce - nabídka
• Přijmeme brigádníka na
úklid s bat. strojem v restaura-
ci na ul. Holandská. Prac. doba
PO-PÁ 7:30-10:00 hod. Vhod-
né pro SD. T: 604785750 154376

• Skladníka na HPP přijme ho-
tel DAP na Praze 6, plat od
21.500 Kč+benefity. Možnost
zajištění ubytování a náhrad.
Tel.: 725907304,
provoz@vkp.vlrz.cz153820

• Číšníka na HPP (i absolven-
ta) přijme hotel DAP v Praze 6,
plat od 20.500 Kč+benefity.
Možnost ubytování a náhrad.
T: 725907304,
provoz@vkp.vlrz.cz153823

Finance - nabídka
• Oddlužíme nemovitost! Vy-
platíme Vaše exekuce, dluhy,
zástavy! Odkup nemovitosti,
peníze máte do 48 hod! V ne-
movitosti můžete stále byd-
let! 737352730140010

Zprávy krátce

Tenisové Australian Open na-
bídne v roce 2018 oproti letoš-
nímu roku opět vyšší odměny
a pořadatelé úvodního grand-
slamového podniku sezony
věří, že o ně bude v Melbour-
ne bojovat i úřadující šampi-
onka Serena Williamsová. Ta
porodila v září dceru a údajně
už pracuje na návratu.

Prémie pro vítěze dvouher
mužů i žen vzrostla na čtyři
miliony australských dolarů
(asi 68milionů korun). Celko-
vá dotace turnaje činí 55mili-
onů dolarů (asi 941 milionů
korun). To je o deset procent
víc než letos. Turnaj v Mel-
bourne se uskuteční od 15.
do 28. ledna 2018. ČTK

Staňte se součástíStaňte se součástí
našeho týmu

PRACOVNÍKY
OSTRAHY A ÚDRŽBY

Přijímáme

Bezplatná linka
800 100 187

E-mail: personal@prakab.cz,
tel.: +420 272 070 115, www.prakab.cz

Nabízíme: l zázemí stabilní společnosti
l práci s moderními technologiemi

l dobré finanční ohodnocení
l příspěvek na stravování

l 5 týdnů dovolené

STROJNÍMECHANIK
ELEKTROÚDRŽBÁŘ

výrobní technologie
(vyhláška č. 50/1978 Sb.)

KABELÁŘ
obsluha výrobního stroje

VOLNÁPRACOVNÍMÍSTA
SUBYTOVÁNÍM

PRAKABPRAŽSKÁKABELOVNA, s.r.o.,
hledá kandidáty na pozice:

Práce v nePřetržitém Provozu,
Praha – hostivař

• FOTKY! Chlípné, sexy…
jaké bys chtěl? Piš SMS ve tvaru
98JZF a text na 909 15 50
• Nejsem hezká, ale jsem PO-
ŘÁDNĚ ZVRHLÁ! Bára 31. Zavo-
lej na 909 90 99 25 nebomi na-
piš SMS na 909 15 40 s kódem
67MJZ a tvůj text!

STŘEDOVĚKÝ SEX!
Iveta 38. Volej 909 801 801

kód FUD64

• Opuštěná svobodnámatka.
Chci si už jenomužívat nezávaz-
ného sexu! Vztahům nevěřím.
Věřím souložení! Blanka 28. Za-
volej mi na 909 80 50 40 nebo
mi napiš SMS na 909 15 45 s
kódem 83TUS a tvůj text!

E.M.A. Europe s.r.o., P. O. Box 14, Praha 05, 110 05, tech.
zajišťuje Materna, jen pro starší 18let, 1sms/50Kč vč DPH;
1min/90Kč vč DPH, www.ema.bz, www.platmobilem.cz

Intimní

Přihlášky/životopis zasílejte na
e-mail: pastyrik@fnkv.cz,

tel. 267 162 771

Fakultní nemocnice
Královské Vinohrady

přijme nové kolegy/kolegyně na pozici

KUCHAŘ
Požadujeme: vyučení v oboru, praxe
výhodou, komunikační schopnosti
Nabízíme: příjemné pracovní
prostředí, výhodné platové podmínky,
možnost přechodného ubytování,
zaměstnanecké benefity.

Jarolím zůstává,
musí však uspět

Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178

Zraněný Pavlásek
Tenista Adam Pavlásek
kvůli zdravotním problé-
mům předčasně ukončil
sezonu. Česká trojka ve
světovém žebříčku (patří
176. místo) má opět pro-
blémy se zápěstím.

Opět Alpe d'Huez
Do itineráře cyklistické
Tour de France se po tříle-
té pauze vrátí klasická eta-
pa s cílem v Alpe d'Huez.

Podle francouzských mé-
dií absolvují závodníci
v příštím 105. ročníku tra-
diční výstup 21 serpenti-
nami do lyžařského stře-
diska v závěru 12. etapy.

Giroud i brankář
Francouz Olivier Giroud,
poprvé brankář i osmnác-
tiletá fotbalistka z Venezu-
ely jsou v nominaci na gól
roku v anketě FIFA. Držitel
Ceny Ference Puskáse bu-
de vyhlášen 23. října. ČTK

Australian Open.
Věří v účast Sereny
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Jan
Hrnčíř, SPD

1) Nízké dů-
chody, malá

podpora pracujících rodin
s dětmi, dostupnost zdravot-
ní péče pro každého občana,
přílišná byrokracie pro živ-
nostníky a občany, mnoho
lidí postižených exekucemi,
nemožnost domoci se sprave-
dlnosti u soudů a kvalita sil-
nic druhé a třetí třídy. Jak je
řešit? Prosazujeme změnu zá-
konů tak, abychom svázali
minimální výši důchodů smi-
nimální mzdou a zvyšovali
všem stejnou částkou. Je nut-
né tlačit na snižování ceny
léků, například zavést nulové

DPHna léky, zvýšit odečitatel-
né položky na děti a zároveň
podmínit jakékoliv vyplácení
sociálních dávek pracovními-
nulostí rodičů a čistým trest-
ním rejstříkem, nahradit EET
daňovým paušálem a zavést
platbuDPH až ze skutečně za-
placených faktur či zestátně-
ní exekutorů.

2) Problémy Jihomoravského
kraje korespondují s problé-
my celé ČR, řešení je tak již
v předchozí odpovědi.

Michal
Berg, Zelení

1) Česko má
mnoho pro-
blémů a nedá

se říct, že jeden je nejpalčivěj-
ší. Zvýšení kvality škol a lepší
platy učitelům a učitelkám
jsou ale nejlepší investicí do
budoucna, protože bez kvalit-
ních škol má naše země bu-
doucnost jen jako levná mon-
tovna. Mladí lidé se ve ško-
láchmusí lépe připravovat na
výzvy, které jim přináší 21.
století, ať už je to digitalizace
a nástup automatizace vmno-
ha profesích, nebo rozvoj kri-
tického myšlení a práce s in-
formacemi, aby se nestávali
oběťmi populismu a dezinfor-
mací. Chceme zvýšit platy uči-
telů a učitelek, otevřít škol-
ství novým vzdělávacím tren-
dům a podpořit podnikavost
a kreativitu žáků a studentů.

2) Sucho, a to jak na venko-
vě, kde způsobuje nedosta-
tek vody ve studních, neúro-
du a zvýšenou erozi půdy,
tak veměstech, kde letní ved-
ra škodí zejména starším
a nemocným lidem.
Proti suchu a dalším dopa-

dům klimatických změn,
jako jsou přívalové deště, je
potřeba bojovat řadou opat-
ření, která vrací krajině
schopnost zadržovat vodu,
například šetrné hospodaře-
ní v lesích i na polích, budo-
vání malých vodních tůní
a mokřadů nebo střídání plo-
din.
Z role poslance je možné

co nejdříve iniciovat nová
pravidla zemědělských dota-
cí, aby více peněz dostávali ti
farmáři a zemědělci, kteří se
o krajinu a půdu starají eko-
logicky, a omezování dotací
pro takové podniky, které po
sobě nechávají jen spoušť.

Ivo
Pojezdný,
KSČM

1)Mám vel-
kou obavu, že

klesá úroveň vzdělanosti kvů-
li nesmyslným a nepromyšle-
ným krokům, které postupně
atomizují vzdělávací sousta-
vu a vytváří chaos a narůstají-
cí byrokracii. Jeden z nejhlou-
pějších produktů je plošná in-
kluze, zvláště u dětí s mentál-
ním handicapem. Je třeba na-
vázat na tradice českého škol-
ství, které budovaly generace
odborníků a jež vždy patřilo
mezi světovou elitu.

2) Vmnoha oblastech, kde je
stále nadprůměrná nezaměst-
nanost, je také velmi nízká
úroveň mezd. Lidem se musí
vyplatit pracovat a nemohou
vydělávat za stejnou práci tře-
tinu toho co v sousední zemi.
Jižní Moravu trápí problema-
tika sucha, což je pro náš ze-
mědělsky orientovaný kraj
velký problém. S tím také sou-
visí důsledná ochrana zdrojů
pitné vody. Nemůžeme je
ohrozit těžbou písků anebo ji-
nou průmyslovou výrobou.
Tady je právě parketa poslan-
ce pro vytváření tlaku na od-
povědné ministry.

PŘI PŘedložení tohoto Inzerátu sleva 10% • tato nabídka není časově omezena

• stěhování břemen bez omezení hmotnosti se speciální
manipulační technikou (dílenské stroje, trezory, klavíry)

• stěhování RD, bytů, kanceláří, firem, archivů, skladů apod.
• široký vozový park, (od 14 m3 do 50 m3)
• stěhování uměleckých a starožitných předmětů
• kompletní balící služba, dodávky kvalitního obalového

materiálu

Stěhování Staněk,V Újezdech 6a, Brno - Medlánky

mob.: 604 889 899
www.stehovanistanek.eu, e-mail: stanekbr@seznam.cz

STĚHOVÁNÍ STaNĚk
vnitRostátní i mezináRoDní a veškeRé vyklízecí pRáce

rycHle • leVNĚ • S pOjišTĚNÍm
...proběhne vždy jako laňka,
když zavoláte pana Staňka

• vyklízení všech prostor, likvidace
pozůstalostí a odpadu všeho druhu

• krátkodobé a dlouhodobé
skladování

• montáž a demontáž nábytkových
sestav

• pojištění nákladu do 10 mil.

✃✃

✃

✃

10%
SLEVA

Petr
Fiala, ODS

1) Dusí nás
rostoucí byro-
kracie, proto

přicházíme s „antibyrokratic-
kou revolucí“. Zrušíme zby-
tečné agendy a zefektivníme
administrativu. Zjednoduší-
me daňový systém a snížíme
daně, což povede k růstu
mezd všech zaměstnanců
o sedm procent. Posílíme in-
vestice do dopravy, vzdělání,
výzkumu a obrany. Je potře-
ba, aby lidé z ekonomického
růstu něcoměli a abychom in-
vestovali do věcí, které zajistí
naši dobrou budoucnost.

2) Dopravní infrastruktura –
Jihomoravanům nemusím
připomínat špatné silnice,
chybějící dálnice, nedokon-
čený brněnský městský
okruh či chybějící připojení
na vlakové rychlotratě. Chce-
me zjednodušit stavební říze-
ní a přijmout zákon o linio-
vých stavbách. Jižní Moravy
se více než jiných regionů do-
týkají problémy se suchem,
přinášíme opatření k zadržo-
vání vody v krajině. A i v tom-
to kraji jsou problémem níz-
ké mzdy, kvůli nimž se řadě
lidí vyplatí jezdit za prací do
Rakouska. Tento stav by zlep-
šily naše plány na snížení
daní.

Hrnčíř. Místo EET daňový
paušál a nulové DPH na léky

Už příští pátek a sobotu bu-
dou voliči rozhodovat o bu-
doucím rozložení politických
sil v Poslanecké sněmovně.
Lídrům jihomoravských kan-

didátek jsme položili dvě to-
tožné otázky.
Do ankety jsme zahrnuli

všechny politické strany, kte-
ré v zářijovém průzkumu vo-

lebního potenciálu agentur
Median a Kantar TNS dosáhly
alespoň pěti procent.

1) Co považujete za nejpal-

čivější problém v součas-
ném Česku a jak byste
jej řešil(a)?

2) Jaký je podle vás největ-

ší problém Jihomoravské-
ho kraje a jak byste
z pozice poslance/poslan-
kyně dokázal/a přispět
k jeho řešení?

inzerce

Bohuslav Sobotka
Otázky jsme mu i na tisko-
vé oddělení ČSSD poslali

e-mailem. Na odpověď měl
stejně jako ostatní lídři tři
pracovní dny. Ani po telefo-
nické urgenci neodpověděl.

Jana Krutáková,
STAN

1) Osobně za něj po-
važuji vzdalování se
státu od občanů. Stát
nás stále více zatěžu-
je zbytečnou byro-
kracií, bere si čím
dál více moci na
úkor našich práv a čím dál
méně nám výměnou za tento
útisk nabízí. Stát má sloužit,
ne překážet.

2) Největší problém
Jihomoravského kra-
je, který je nutno
řešit, je dle mého ná-
zoru sucho. Podporo-
vala bych především
zadržování vody
v krajině a obnovu
přirozených vodních
toků. O podstatných

zásazích do krajiny by měli
rozhodovat společně s odbor-
níky a samosprávou i lidé
v dotčené lokalitě.

Fiala. Antibyrokratická revoluce
pomůže zrušit zbytečné agendy

Pojezný. Zpět
k tradičnímu
školství

Berg. Mladí musí být připraveni
na výzvy, které přináší 21. století

Krutáková. Zabráníme tomu,
aby se stát vzdaloval od občanů

PRIORITY LÍDRŮ:MZDY,
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TaťánaMalá,
ANO

1) Podle mého
je to plýtvání.
Plýtváme pro-

středky, časem i energií. Na
korupci při předražování sta-
veb, na stále víc úředníků na-
vzdorymožnostem digitaliza-
ce, na zbytečné programy, na
neúčinné věci. Méně plýtvej-
me, dotáhněme reformy do
konce, pakmá tahle země vel-
ký potenciál.

2) Dopravní infrastruktura.
Ve vedení kraje jsme udělali
kus práce, aby se věci pohnu-
ly, ale stále bojujeme s poma-
lou legislativou. Potřebujeme
dálnici do Vídně, rychlejší tah
na Svitavy, dokončit městský
okruh v Brně, vyřešit obchvat
Břeclavi, Mikulova a dalších
měst. Chci využít svých zkuše-
ností z pozice právničky a ná-
městkyně hejtmana, aby se
celý proces výrazně urychlil.

Auto Pokorný, s.r.o., koncesionář Renault a Dacia,
Okružní 25a, 638 00 Brno, tel.: 532 194 011-012, 014, e-mail: info@renaultbrno.cz

www.renaultbrno.cz

Uvedené ceny jsou včetně DPH. Cena pneu je za 1 ks. Akční prohlídka nenahrazuje
předepsanou servisní prohlídku. Akce platí od 1. 10. do 31. 12. 2017.

1 149 Kč

Zimní pneu s přezutím zdarma
Fulda 175/65 R14 82T

299 Kč

Zimní prohlídka
+ voda do ostřikovačů

Uchovejte si
hezké chvilky
navěky

Servis 5+
Řešení pro starší vozidla Renault

Renault doporučuje

servis5plus.cz

inzerce

Malá. Konec
plýtvání

Jiří Mihola,
KDU-ČSL

1) Jednoznačně
bydlení. Je po-
třeba si uvědo-

mit, že za posledních pět let
mzdy vzrostly o 16 %, zatím-
co ceny bytů o 31 %. Prosadí-
me dostupné bydlení pro
mladé rodiny a seniory. Stát
společně s obcemi postaví 30
tisíc nových bytů.

2) Opět bydlení. Jižní Morava
je centrum inovativních
a technických firem, má jed-
ny z nejlepších podmínek pro
kvalitní život a hodně mla-
dých, vzdělaných lidí díky
koncentraci univerzit a vyso-
kých škol. Mladí lidé po absol-
vování školy však nemají kde
bydlet a odcházejí. Chceme
prosadit výstavbu dostupných
bytů v Brně určených pro
střední třídu, která si chce po-
řídit vlastní bydlení, ale nedo-
sáhne na hypotéky.

Vlastimil
Válek, TOP 09

1) Stát, místo
aby sloužil ob-
čanům, občany

šikanuje. Bující legislativa po-
važuje každého občana za po-
dezřelého z toho, že krade,
neplatí daně, podvádí. Je tu cí-
tit odklon od křesťanských
hodnot, přestává být důležitá
rodina a rostemodla: kariéra.

2) Klíčovým problémem je
doprava. Dopravní spojení
ale není jen záležitostí propo-
jení Brna dálnicí do Vídně,
ale propojení okresních
měst, městysů a vesnic v kra-
ji. Brno nemá nový územní
plán, kraj složitě bojuje
o platnost Zásad územního
rozvoje kraje.Musíme zjedno-
dušit výstavby komunikací.
Problém je i zdravotnictví.
Musí tu být koncepce, jejíž
součástí musí být všechna
zdravotnická zařízení v kraji.

Radek
Holomčík,
Piráti

1) Téměř zde
neexistuje ve-
řejná kontro-
la – občan se

jen obtížně dozví, jak je hos-
podařeno s jeho daněmi, kdo
o čem rozhoduje, kdo lobbu-
je za jaké zákony. Proto je
u nás taková míra korupce,
proto je tolik veřejných zaká-
zek špatně nebo účelově zada-
ných, proto je řada klíčových
pozic obsazena nekompetent-
ními lidmi, jen na základě
stranické příslušnosti. Řada
politiků takmůže bez jakéko-
liv kontroly hájit zájmy úz-
kých finančních skupin na-
místo zájmů občanů. To sni-
žuje nejen kvalitu veřejných
služeb a zpomaluje růst život-
ní úrovně, ale ohrožuje sa-
motnou demokracii. Piráti
prosazují maximálně prů-
hlednou státní správu, zveřej-

ňování všeho, co zveřejnit
lze, a regulaci lobbingu.

2) Jako největší problém vní-
mám související problémy su-
cha, ničení krajiny a půdy
a devastaci venkova. Příčinou
je bohužel průmyslové země-
dělství, vyvádění zisků z ven-
kova a likvidace lokálních
ekonomik v regionech. Stát
podporuje agrokorporace
hospodařící průmyslovým
způsobem bez ohledu na ži-
votní prostředí a malým
a středním zemědělcům hází
klacky pod nohy. Toto chce-
me změnit – zastropovat ploš-
né dotace, zpřísnit kontroly
devastace půdy, na které mi-
nisterstvo zemědělství téměř
úplně rezignovalo, a zabránit
nesmyslům jako podpora bio-
paliv. Namísto toho chceme
podpořitmalé a střední země-
dělce, kteří zpravidla hospo-
daří šetrněji, udržují peníze
ve svých regionech a zaměst-
návají místní obyvatele.

Válek. Zlepšit
dopravu

Mihola. Byty
pro mladé

Holomčík. Průhledný stát
a podpora malých zemědělců

BYDLENÍ NEBO DOPRAVA
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Koupaliště chystá
opravy, ale i nové
atrakce.

Na Riviéře, největším brněn-
ském koupališti, právě probí-
há kompletní přestavba bazé-
nů. Hned po jejím dokončení
dojde i k instalaci nových vod-
ních atrakcí. Ty budou moci
návštěvníci vyzkoušet již
v příští letní sezoně.

„K průsakům vody betono-
vými stěnami bazénu docháze-
lo na Riviéře několik let. Loni
už byla situace alarmující. Od-
borné posudky ukázaly, že
úniky vody způsobí prodraže-
ní provozu o statisíce korun
ročně, proto jsme požádali
o dotaci na rekonstrukci měs-
to Brno,“ vysvětlil Martin
Mikš, generální ředitel společ-

nosti Starez-Sport, která měst-
ské sportovní areály spravuje.
Bazény o celkové délce přibliž-
ně půl kilometru tak nyní vy-
loží nerezovými vanami. Měs-
to na kompletní rekonstrukci
poskytlo dotaci ve výši téměř
215milionů korun.

Zlínská společnost Centro-
projekt zpracovala několik
koncepcí, v nichž počítala
s různými verzemi využití ne-
rezu. Kromě kompletní výmě-
ny prostředního bazénu, zad-
ního nejhlubšího bazénu
a kaskádovitého brouzdaliště
se v projektu počítá i s novými
atrakcemi nad vodní hladi-
nou. Dojde také k výměně
a obnově bazénové technolo-
gie, stavbě nových filtrů, úpra-
vě stěn bazénů včetně přelivo-
vých žlábků a dětského brouz-
daliště. Zatímco technologic-
ké úpravy ocení především sa-
motný provozovatel, návštěv-

níky nejspíš potěší zejména
nový tobogan a skluzavky.
U zadního hlubokého bazénu
vyroste lezecká stěna a přímo
nad hladinou lanové prolézač-
ky. Nové podoby se dočkají
i chodníčky navazující na ba-
zény. Žádná z novinek by však
dle autorů neměla narušit sou-
časný přírodní charakter kou-
paliště u řeky Svratky.

Rekonstrukce by měla trvat
deset měsíců. „Zásadní pro
nás je, aby byla dokončena
před zahájením nové sezony.
Návštěvnost nebude ohrože-
na a lidé se vrátí do nového
a atraktivnějšího prostředí.
Opravy jsou nutné, jelikož
provoz Riviéry byl dlouhodo-
bě nehospodárný. Nyní bude
Riviéra vhodná pro celou rodi-
nu, své vyžití zde najdou lidé
každého věku,“ myslí si první
náměstek primátora Petr Hla-
dík. RADEK BABIČKA

Kino Art se kvůli prodloužení
rekonstrukce původních
prostor přesune na další mís-
to. „Za několik týdnů by se
mělo dočasně přestěhovat do
galerie Turistického infor-
mačního centra města Brna
v Radnické ulici,“ řekla ředi-
telka centra Jana Janulíková.

Rekonstrukce kina měla tr-
vat půl roku, kvůli nálezu az-
bestu se prodlouží na rok
a půl. Centrum mělo zajiště-
no náhradní místo pro kino
v klubu Distillery pouze na
půlroční období původního
plánu trvání rekonstrukce,
v září termín skončil. Cena za
půlroční podnájem v klubu
Distillery byla 300 tisíc ko-
run, což kritizoval opoziční
zastupitel Roman Onderka.
Podal podnět kontrolnímu vý-
boru, který označil cenu za
vyšší než obvyklou. Podle něj
postupovalo turistické cent-
rum nehospodárně, když ne-
našlo náhradní prostory
v městském majetku. Janulí-
ková to odmítá. Podle ní je slo-
žité najít vhodné místo pro
kino. Otevření kina je v plánu
kolem léta příštího roku. ČTK

inzerce

Můžeme
• zachovat českou korunu
• méně úřadovat
• zůstat bezpečnou zemí bez kvót

Petr Mach | Petr Pořízek
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Za kolik
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Tolik milionů korun jsou ná-
klady na rekonstrukci kina.
Práce zahrnují výměnu dveří
a oken, úpravu promítací ka-
biny, rekonstrukci sociálního
zázemí, elektroinstalace
a vzduchotechniky. Na tři mi-
liony vyjde likvidace azbestu,
na který se přišlo při rekon-
strukci.

V rámci rekonstrukce se opraví i místa, kterými protéká voda. Novinkou budou také atrakce. 2x STAREZ-SPORT

Riviéru opraví za více
než 200milionů korun

Kino Art.
Musí hledat
přechodné sídlo
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Od 10. prosince
dojde k navýšení
kapacity na vytíže-
ných trasách i na
okrajích města.

Podle výsledku zasedání
městské rady by mělo od 10.
prosince, kdy vejde v plat-
nost nový jízdní řád, dojít
k navýšení kapacity nejvytíže-
nějších linek a častější obslu-
ze okrajových částí.
„Dopravní plán pro rok

2018 zohledňuje mimo jiné
připomínky městských čás-
tí,“ říká náměstek primátora
Matěj Hollan. Pro tramvajo-
vou dopravu počítá plán s na-
výšením kapacity linky 1
v pracovních dnech a linky 9
v nepracovních dnech.
Tramvaje číslo 3 by v ran-

ních a večerních hodinách ne-
měly končit ve Vozovně Ko-

mín, ale dojedou až na zastáv-
ku Rakovecká u přehrady. Po-
sílení se dočká i trolejbusová
linka 31 a expresní autobus
E56, který propojuje význam-
né zastávky na různých kon-

cích Brna – bohunickou ne-
mocnici, vlakové nádraží
v Králově Poli a Technologic-
ký park. Změny chtějí radní
zavést i u nočních rozjezdů,
u nichž by mělo dojít ke zru-

šení některých zkrácených
tras. Nově by tak všechny noč-
ní spoje měly jezdit vždy až
na konečnou. Na nové noční
autobusy semohou těšit i ces-
tující z Brna do Vyškova
a Znojma. Vyjíždět budou
o půl jedné z brněnského
hlavního nádraží.
Připravuje se také otevře-

ní zcela novéminibusové lin-
ky na trase Bystrc – Žebětín –
Troubsko – Univerzitní kam-
pus. Ta byměla umožnit ces-
tujícím v Troubsku a na Ve-
selce pohodlněji přestupo-
vat na regionální autobusy
ve směru na Velkou Bíteš
a na Rosice. O tom, zda
opravdu všechny návrhy rad-
ních vejdou v platnost a jaká
bude jejich přesná podoba,
se rozhodne při tvorbě nové-
ho jízdního řádu v následují-
cích týdnech.

RADEK
BABIČKA
dopisy@metro.cz

Cvičná soudní síň vznikla spo-
lu s dalšími seminárními učeb-
nami na Právnické fakultěMa-
sarykovy univerzity. Nové pro-
story vysoká škola získala
díky přebudování nevyhovují-
cích kancelářských místností
v přízemí. „Rekonstrukce včet-
ně nábytku a nové techniky
stála zhruba desetmilionů ko-
run,“ sdělila Ema Wiesnerová
z tiskového odboru univerzi-
ty. „Chyběly nám malé učeb-
ny pro výuku našich studentů
i kurzy pořádané pro veřej-
nost. Nyní je máme k dispozi-
ci a jsou variabilní, takže je
můžeme upravovat podle po-
třeb vyučujících,“ uvedla ta-
jemnice fakulty Blanka Přikry-
lová. Jedna z nově vybudova-
nýchmístností se může napří-
klad proměnit v cvičnou soud-
ní síň, která bude vybavená
i záznamovým zařízením
umožňující nahrávat proces
a následně ho vyhodnotit pro
potřeby výuky. Nechybí ani
ohrádka pro svědky. Díky re-
konstrukci celkem vznikly tři
nové seminárnímístnosti s ka-
pacitou 25 až 30 lidí pro doved-
nostní předměty. ČTK

Linka 3 pojede ráno a večer až k přehradě. METRO

Podzimní sezóna je v plném prou-
du, zima za dveřmi a všichni řešíme,
co po létě na sebe. Na to, jaké jsou
letošní trendy, kde čerpat inspiraci
a co by Vám v šatníku rozhodně ne-
mělo chybět, jsme se zeptali ve spo-
lečnosti Centex, která v centru Brna
vlastní dvě prodejny s módou a svět
oděvů je jejich každodenní realitou.
Inspiraci pravidelně čerpají na tu-
zemských i zahraničních veletrzích
módy.

Kam můžete pro módní inspiraci vy-
razit vy?
od 16.10. si centex s příchodem

nové kolekce podzim/zima 2017 při-
pravil speciální akci s názvem „DNY
MÓDY“. na obou prodejnách v centru
města (od centrum a nám. svobody)
si během módních dní budou zákaznice
moci nakoupit se slevou 20% a navíc se
nechat zdarma nalíčit od profesionál-
ních vizážistek. v prodejně v od cen-
trum na malinovského náměstí v 1.
poschodí každý den v 15:00h proběhne
MÓDNÍ PŘEHLÍDKA, kde budou před-
staveny modely z nové kolekce a spole-
čenské šaty pro letošní sezónu. v rám-
ci akce bude také k dispozici módní
poradkyně, která všem návštěvnicím
zdarma poradí s výběrem vhodného
outfitu, a výživová poradkyně.

A jaké jsou trendy pro sezónu pod-
zim/zima 2017?
i když tento klasický vzor nikdy

z módy nevyšel, letos prostě KOSTKA
doslova „frčí“. vzor může hýřit barvami

a můžete ho mít na kabátu, halence,
sukni či na kalhotách.
když se podíváme na materiály, prim,

stejně jako v loňském roce, stále hraje
SAMET, kůže, šifon a především kože-
šina. mixují se také zdánlivě nezkom-
binovatelné materiály a prvky. z barev
jednoznačně vládne ČERVENÁ.

Můžete nám vypíchnout kousky, kte-
ré určitě nesmějí chybět v šatníku br-
něnských žen?
za mě je to jednoznačně KOŽEŠI-

NA, ať už umělá nebo pravá. všemožné
detaily kožešin se objevily již v loňském
roce a tento trend stále přetrvává.takže
pokud vás zaujme bunda nebo kabát
s kožešinovým lemováním, neváhejte
a určitě si tento kousek kupte nebo za-
vítejte na naše prodejny.
dále například MAXI SUKNĚ, které

jsou vhodné i na speciální příležitosti.
i ty jsme letos zařadili do společenské
kolekce.

důležité ale především je, aby se kaž-
dá žena v tom, co si obléká a nosí, cítila
dobře. Jak už kdysi vyjádřil Gianni ver-
sace „nepodléhejte trendům, nenechte
módu, aby vás ovládala“. ani my nikoho
nenutíme koupit si naše zboží za kaž-
dou cenu jen pro to, že je zrovna trendy,
ale dané dámě například vůbec nesluší.
máme vyškolený personál, který se sna-
ží poradit tak, aby zákaznice odcházely
100% spokojené a to i za cenu, že si zrov-
na v daný moment nic nekoupí.to je naše
služba navíc a v tomto se chceme odlišit
od konkurence, dodává Markéta Dorazilo-
vá, PR ředitelka spol. Centex, a.s.

milovnice módy POZOR!

DNY móDY
16. – 18. 10.

20% sleva
na celou

KOleKCI
podzim/zima 2017
společenské
a plesové šaty

Módní přehlídka
každý den v 15:00 h
Od Centrum - 1. patro

S novým jízdním řádem
se chystá posílení linek

Právnická
fakulta. Má
cvičnou síň

inzerce
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Takovejch „dobrejch deset“ má
každej jenom jednou za život.
A na to je potřeba číhat vopatrně,
protože chytrýmu dá rozum,
že čas v hodinkách se nedá
postrkovat tam a zpátky, jak
nějaká songa v audiopřehrávači.
Prostě je třeba si dávat bacha
na fofr, protože než si takovej
váhavej našinec naláduje vítr
do plic, můžou bejt svíčky sfouk-
nutý, zážitky zažitý a oslavenec
starej na kost.

Aproto je třeba topořádněosla-
vit na mimozemsky nabublaným
mejdle s programem nabušeným
až po střechu hudebního sálu
SONO. Bejbypankáčům z Brna
a okolí nemusíme luxus-
ní hudební klub SONO vůbec
představovat! Pro vás, kdož
chcete do Brna vyrazit z daleka
a ještě o SONU nevíte lautr nic,
tu máme pár vět. Nařachanej
hudební sál s perfektní akus-
tikou. Naše songy vám budou
dunět v břiše a atmosféra bude
až nadpozemsky mimozem-
ská. Jako jedni z mála, z těchto
brněnských končin, můžete
slyšet speciální narozeninovou
šou na vlastní uši.

A jak už víte, pořádnej
Kašpárkův mejdan se neobej-

Brněnský netbox, poskytovatel
internetu a televizní služby Kuki,
v loňském roce otevřel zážitkové
místo netbox store, které se nachází
v samotném centru Brna.

Pravidelně zde představuje no-
vinky jako jsou nové funkce,
služby a příslušenství k nim, široké
veřejnosti. Všichni návštěvníci mají
možnost vyzkoušet si služby přímo
na vlastní kůži i osobně mluvit
s vývojáři nebo lidmi, kteří přímo
ovlivňují vlastnosti služeb či jejich
podobu.

Store slouží jako zákaznické cen-
trum, ale současně i jako komunitní
a diskusní prostor, ve kterém netbox
nově nabízí pravidelné vzdělávací
i zábavné přednášky a kulturní akce.

V měsíci říjnu netbox svým
klientům a fanouškům uspořádá
přednášky s velmi různorodými
tématy. Všichni si můžou přijít po-
slechnout vyprávění z cest po krás-
né Gruzii nebo se zúčastnit sondy
do světa komiksů. Návštěvníci se
mohou do budoucna těšit například
na přednášku o kybernetické
bezpečnosti, mikulášskou besídku
pro děti nebo vánoční koncert kapely
Hovaduo. Kompletní program těchto
akcí, které se konají vždy každou
středu v podvečer a jsou zdarma, net-
box postupně zveřejňuje na svých in-
ternetových stránkách www.netbox.
cz/komunita nebo na svém Faceboo-
kovém profilu.

de bez hosta. A ten brněnskej
bude velkej a veselej a třeba
zazpívá i Píseň o ničem - živelně
bříškovitý Honza Kalina (Sto
zvířat).

Tak nezapomeňte Brno SONO
5. 11.! Od 16 hodin zapojíme
kytáry a komba a roztočíme to
spolu s vámi!

Více na www.bejbypank.cz

Slavíme 10 let 5. 11. 2017
Od 16 hodin v Sonu!

Netbox baví a nejen doma!
Netbox však nedělá kulturní

akce pouze v prostorech svého
zážitkového centra. Na 27. října 2017
si pro všechny své klienty a fanoušky
nachystal nultý ročník hudebního
festivalu netboxfest. Festival se
uskuteční v prostorech CAFÉ Práh
a jeho návštěvníci se mohou těšit
na brněnskou kapelu Acoustic Fields
nebo známého folkaře z Rožnova pod
Radhoštoštem, Ptukistika. Hvězdou
večera bude dvojice END.RU a JEN
HOVORKA z Prahy. Přesné časy vy-
stoupení a další informace jsou k dis-
pozici na www.netbox.cz/fest. Hudeb-
ní večer je pro všechny brněnské
příznivce opět zcela zdarma.

„Chceme se s našimi zákazníky
poznávat osobně. Jsme živí lidé,
kteří se také rádi baví. Nescho-
váváme se za plechová ústa call cen-
ter a formuláře smluv. Chceme, aby
se domů všichni vraceli s pocitem
dobře stráveného večera a že jsme
tu především pro ně.“ říká generální
ředitel společnosti Aleš Padrta.

Netbox prostě baví a netbox store
žije, stačí se kterýkoliv všední den za-
stavit nanáměstí Svobody 18, vstoupit
z ulice Zámečnická a přesvědčit se
na vlastní kůži. Nečekejte zde žádné
klasické přepážky! Pohodlně se usa-
díte, dáte si kávu, čaj nebo sklenku
Prosecca a věnovat se vám bude
přátelský a odborně vyškolený tým.
Nestyďte se vejít, klidně i jen na po-
povídání!

středa
25. 10. 2017

Cestovatelská beseda o Gruzii
netbox Store, náměstí svobody 18

pátek
27. 10. 2017

netboxfest
(EN.DRU & JEN HOVORKA,

PTAKUSTIK, ACOUSTIC FIELDS)
Café Práh, Ve Vaňkovce 1

středa
1. 11. 2017

Kybernetická bezpečnost ve Westeros
netbox Store, náměstí svobody 18

středa
15. 11. 2017

Komiks – přednáška Spider-Man
netbox Store, náměstí svobody 18

Bav se s námi
nejen doma!

Další porci kultury a zábavy postupně odhalujeme
nawww.netbox.cz/komunita
nebo na našem facebooku.

23
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V Brně-Komíně vy-
řešili nedostateč-
nou kapacitu v ma-
teřských školách
jednoduše – pří-
stavbou v areálu
základní školy
na Pastvinách.

Stavba trvala pouhých pět
týdnů, protože vznikla z jed-
noduchých stavebních mo-
dulů. Své místo ve školce
díky tomu našlo pětadvacet
předškoláků. Pokud dětí
v příštích letech ubude a ob-
jekt nenajde využití, stavba
se jednoduše odinstaluje.
Kapacita stávajících tří

školek v Komíně se ukázala
jako nepostačující už v roce
2015. „Vzhledem k tomu,
že nejvhodnější místo pro
výstavbu školky se nacháze-

lo v již opraveném areálu zá-
kladní školy, potřebovali
jsme najít nejen rychlé, ale
i čisté řešení stavby. Klasic-
kým způsobem postavená
zděná stavba nám toto neu-
možňovala. Když jsme na-
vštívili jiné modulové škol-
ky, abychom se přesvědčili
o vysokém standardu použi-
té technologie, bylo rozhod-
nuto,“ říká starostka měst-
ské části Milada Blatná.
Budova s dětskou hernou

a výdejnou jídla první před-
školáky uvítala koncem
září.
Jednotřídnímateřská ško-

la se skládá z deseti modu-
lů. Ty pocházejí z výrobního
závodu v Supíkovicích neda-
leko Jeseníku.
Podlahu dětské herny po-

krývá přírodní lino s podla-
hovým topením, ostatní pro-
story a zejména koupelny
keramické protiskluzové
dlaždice. Vzhledem k dlou-
hodobému nedostatku

vhodných prostor a kapacit
v tuzemském školství semo-
dulová výstavba postupně
stává stále vyhledávanějším
řešením. Provozovatelé na-
cházejí inspiraci i v soused-
nímNěmecku, kde jsoumo-
dulové stavby zcela běžnou
praxí.
„Objekty postavené mo-

dulovou technologií jsou fi-
nančně přijatelným a přede-
vším velmi rychlým řeše-
ním, které dokáže flexibil-
ně reagovat na aktuální po-
žadavky. Díky modulové vý-
stavbě je možné chybějící
kapacity rychle doplnit. Ve-
dení měst a obcí tak nemusí
podstupovat zdlouhavý pro-
ces klasické výstavby,“ vy-
světluje Jan Petr, marketin-
gový a exportní ředitel spo-
lečnosti Touax, která modu-
lovou školku postavila. Mo-
dulová stavba školky na Pas-
tvinách vyšla městskou část
Brno-Komín na 7,5 milionu
korun. RADEK BABIČKA Takhle vypadá nová herna. METRO

Nejpoužívanější metoda pro odstraňo-
vání plevele využívá chemickou látku
glyfosát, kterou Mezinárodní agentu-
ra pro výzkum rakoviny uvádí jako
pravděpodobný lidský karcinogen.
Zástupci Hnutí Duha a Veřejné zele-

ně města Brna představili bezpečnější
metody odstraňování plevele, které
navíc neznečišťují životní prostředí.
V Brně se tyto přípravky používají, ale
jen na některých místech. Příspěvko-
vá organizace Veřejná zeleň města

Brna, která spravuje velké parky a stro-
mořadí, od roku 2012 glyfosát výrazně
omezila.
„K likvidaci plevelů nejčastěji využí-

váme mechanické odstraňování, tedy
křovinořez nebo ruční pletí, účinná
a šetrná je i horká voda, kterou na ple-
vel stříkáme,“ uvedl ředitel Veřejné ze-
leně města Brna Josef Kasala. Na od-
stranění plevelu existuje asi čtyřicet
chemických prostředků, glyfosát ale
obsahuje každý z nich. ČTK

Brno s Jihomoravským krajem dají
přes 15milionů korun Českému olym-
pijskému výboru na vybudování olym-
pijského parku. Vznikne v Brně v areá-
lu veletrhů v únoru příštího roku při
zimní olympiádě v jihokorejském
Pchjongčchangu.
Kromě toho Brno pořídí zhruba

za 25 milionů korun ledové plochy,
které bude využívat i po olympiádě
každoročně od listopadu do března.
Lidé budou moct v parku sledovat na
obrazovkách výkony sportovců a také
si vyzkoušet různé sporty od hokeje,
přes rychlobruslení, až po curling. Po-
skytnutí peněz schválilo brněnské za-

stupitelstvo. Už dříve vymezilo na
akci deset milionů korun, nakonec
dalo osm milionů a přidá k tomu od
kraje 7,5 milionu korun. Brno dalo
oproti předpokladu o trochuméně pe-
něz právě kvůli pozdější dohodě o po-
řízení ledových ploch, což bude stát
další miliony.
Parku bude sloužit celý pavilon Z.

Bude v něm hokejové kluziště, rychlo-
bruslařská dráha o délce 200 metrů
i curlingové dráhy. Další sportoviště
budou kolem pavilonu. Příchozí se bu-
dou moct seznámit s olympijskými
sporty, ale také u obrazovek fandit čes-
kým sportovcům. ČTK

Plevel. V Brně vědí,
jak na něj bezpečněji

inzerce

Nová školka vyrostla ve městě
velmi rychle za pět týdnů

Olympijský park. Dají
na něj patnáct milionů
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Lithiová bouře ve sklenici
vody. Miliardy, nebo biliony?

Pěstitelé na jižní
Moravě se bojí po-
klesu cen.

Pěstitelé cukrové řepy na jižní
Moravě přemýšlejí, jak se vy-
rovnají s končícími kvótami
Evropské unie na výrobu cuk-
ru. Očekávají, že s přetlakem
cukru na trhu klesne cena
a bude tlačit dolů cenu cukrov-
ky. V krajním případě zvažují,
že cukrovku příští rok vůbec
nezasejí, řekli oslovení země-
dělci.

Už nyní se pohybují na hra-
ně rentability a nižší cena by
ekonomiku pěstování nasmě-
rovala do záporných čísel. Do
hrušovanského cukrovaru,
který patří rakouské skupině
Agrana, dodává řepu Agrodruž-
stvo Vrbovec ze Znojemska. Za-
tímco v předchozích letech
osévalo téměř 300 hektarů, le-
tos v předtuše klesajících cen
pouze 110 hektarů.

„A výnosy budou špatné kvů-
li letošnímu průběhu počasí
na Znojemsku. Očekávám pod
50 tun na hektar,“ řekl Raška.
Vminulých letech se výnos po-
hyboval kolem 60 tun. „Dělat
řepu při výnosu 60 tun a ceně
750 korun za tunu, to nemá
cenu,“ dodal. Agrana si navíc
stanovuje výkupní cenu podle
prodejních cen cukru, která je
v současnosti poměrně nízko.

Pouze pro výrobu bioetano-
lu pěstuje cukrovku Agrospol
z Knínic u Boskovic a dodává ji
do cukrovaru v ČeskémMeziří-
čí na Rychnovsku, který patří
firmě Tereos TTD. Výnos by
mohl být kolem 70 tun na hek-
tar. „To se však týká jen řepy
z prvního setí, které nám zů-

stalo jen 36 hektarů. Zbytek
jsme museli přeset. Snad dá
aspoň 65 tun,“ řekl předseda
Agrospolu Ladislav Menšík.
I on mluví o přetlaku cukrov-
ky na trhu a o tom, že pokud
cena klesne na 450 korun za
tunu, nemá cenu ji pěstovat.
A to má na rozdíl od Znojem-
ska výhodu, že v těžších pů-
dách Boskovické brázdy se udr-
ží více vody a řepa dává větší
výnos. Dosud dostával od cuk-
rovaru dvouletou smlouvu na
dodávku, nyní už pouze jedno-
letou. „Cena šla trochu dolů.
Zájem o cukrovku bude, ale
otázka je, jak se budou ceny vy-
víjet dál. Nemám ze zrušení
kvót dobrý pocit,“ vyjádřil ne-
jistotuMenšík. Raška navíc při-
pomněl, že pěstitelé v Maďar-
sku, na Slovensku i v Polsku
dostávají na pěstování cukrov-
ky vyšší dotace, a je tedy těžké
jim konkurovat.

Oba tak přemýšlejí, co zase-
jí, pokud to nebude příští rok
cukrovka. „Pšenice i řepka šly
v poslední době dolů a něja-
kou dobu se ceny ještě asi udr-
ží,“ zmínil dvě klíčové komerč-
ní plodiny. Raška však uvedl,
že nakonec může být vybraná
plodina rentabilnější než cuk-
rovka. ČTK

Cukrová řepa MAFRA

inzerce

Minimálně 16 h/týdně
Možnost zkráceného úvazku i brigády

Po třech měsících + bonus až 2.700 Kč

Flexibilní začátek pracovní doby

Nástupní mzda 19.000 Kč

Práce na jednu směnu
CO BUDETE DĚLAT?

Demontovat, měnit vadný díl
a následně montovat
opravenou jednotku

Diagnostikovat příčinu
nefunkčnosti jednotek

Nahrávat software, testovat
a čistit opravené jednotky

TECHNIK
SERVISNÍHO
STŘEDISKA

Technologický park Brno - Královo Pole
e-mail: kariera@sanmina.com
http://sanmina.jobs.cz

• Práce vhodná jak pro ženy, tak i muže
• Praxe není podmínkou, vše potřebné vás naučíme
• Manuální zručnost a znalost PC je potřeba

Vracíme přístrojům život!

POJĎ
PRACOVAT
SE DŘEVEM

STABILITA
A JISTOTA
VÝDĚLKU

Operátor – obsluha výrobní linky,
manipulace s výrobky a technologií

Kontrola kvality – průběžná kontrola
kvality vyráběných parket

Údržbář – elektrikář – opravy a údržba
strojů a zařízení

HLEDÁMEMUŽE IŽENY
DO SMĚNNÉHO PROVOZU

/ přátelské pracovní prostředí
/ pravidelnýměsíční příjem
/ příplatky za směny, bonusy za výkon
/ příspěvek na penzijní připojištění
/ stravenky
/ nákup briket za zvýhodněné ceny
/ respekt, důvěra a otevřená
komunikace

DŮVODY,
PROČ BÝT SNÁMI

www.unilin.com/cs/jobs
email: prace@unilin.com

Cukrovku
asi nezasejí
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Škody v povinném
ručení dál rostou

Rozsáhlý areál
brněnského
Zetoru zřejmě
čekají změny.

Společnost Zetor, která areál
závodu spravuje, připravila
dokumentaci k úpravě jeho
východní části. Projekt má
před schválením z hlediska
takzvané EIA, která zahrnuje
posouzení vlivů na životní
prostředí. Zetor je sesterskou
společností Zetor Tractors,
která v rozsáhlém areálu
v Brně-Líšni vyrábí traktory.
„Cílem projektu, který ak-

tuálně prochází řízením EIA,
je příprava na potenciální roz-
voj závodu do budoucna.
V dané lokalitě se nachází již
nyní několik výrobních závo-
dů a lze očekávat jejich další
rozvoj zejména v logistické
a případně výrobní oblasti.
Smyslem projektu je v přípa-

dě potřeby být připravený po-
skytnut vhodné prostory,“ na-
psal Filipa Šoka, předseda
představenstva společnosti
Zetor.
Ze zveřejněného projektu

vyplývá, že firma plánuje roz-
šíření vlastních průmyslo-
vých hal kvůli rozšíření vý-
robních a skladových kapa-
cit. Společnost plánuje výstav-
bu haly členěné na pět jedno-
tek, které budou sloužit jako
výrobní, popřípadě skladova-
cí prostory především pro
vlastní potřeby.
Firma vydělala před zdaně-

ním 102 milionů korun. Zisk

i výroba jsou nejnižší od roku
2010, což souvisí s krizí na
trhu. Společnost uvedla, že
přes kladný současný výsle-
dek čelí odbytové krizi, která
ovlivňuje již třetím rokem
trhy západního světa a dotý-
ká se všech výrobců a prodej-
ců traktorů a zemědělských
strojů.
Firma uzavírá kontrakty

s distributory na nových tr-
zích. Tento týden společnost
oznámila, že Zetor India uza-
vřela spolupráci s filipínskou
společností JVF Commercial
na dodávku traktorů. Partner-
ství, jehož předmětem je do-
dávka traktorů o výkonech
od osmdesáti do 150 koní,
bylo uzavřeno na čtyři roky.
V současnosti jsou do oblas-

ti expedovány první traktory.
Filipíny jsou přitom v pořadí
již šestým státem, kam se
značce Zetor podařilo vstou-
pit od ledna letošního roku,
s dalšími státy firma postup-
ně vede jednání. ČTK Zetor na projížďce MAFRA

Loňská výroba

3144
Brněnský Zetor Tractors
loni vyrobil 3144 traktorů,
což znamená meziroční
pokles zhruba o 600 strojů.

Máte zájem o práci ve výrobě? Rádi se neustále zlepšujete a láká Vás možnost
kariérního růstu? Neváhejte a začněte pracovat pro mezinárodní společnost
Carclo Technical Plastics – Brno, s.r.o, která se zabývá vstřikováním plastů,
montáží, potiskem a testováním plastových výrobků. Právě rozšiřujeme náš tým o:

OPERÁTORY – OBSLUHA VSTŘIKOVACÍCH STROJŮ

Neváhejte nás kontaktovat a domluvíme se na osobním setkání!
Rádi Vás provedeme výrobou pro lepší

představivost Vaší pracovní náplně. Případně nám můžete zaslat Váš životopis
a my se Vám co nejdříve ozveme.

Carclo Technical Plastics – Brno, s.r.o.
Tuřanka 98, 627 00 Brno | tel: 605 264 686 | e-mail: carclo@ctp-czech.com

Nabízíme Vám:

| Nástupní bonus 5000 Kč!!!
| 12-ti hodinové směny (2 dny den, 2 dny
noc, 4 dny volna)

| Možnost částečného pracovního úvazku
| Dovolenou nad rámec zákoníku práce
| Pro mimobrněnské zaměstnance příspěvek
na dopravu

| Měsíční odměnu za pracovní výkon
(vyhlašování nejlepší směny)

| Příspěvek na penzijní připojištění
| Příspěvek na stravování
| Možnost profesního růstu v rámci firmy
i na jiné pozice

| Výbornou dopravní dostupnost
| Pracovní poměr na dobu neurčitou
| Nástup možný IHNED

Vaší hlavní pracovní
náplní bude:

| Kontrola kvality výrobků
| Fyzicky nenáročná
manuální činnost

Co by měl úspěšný
uchazeč splňovat?

| Manuální zručnost
a šikovnost

| Spolehlivost

Nebaví Vás stereotypní práce? Chcete mít různorodou pracovní náplň,
ale nemáte žádnou speciální kvalifikaci?

Máme pro Vás nabídku!!
Moderně řízená a dynamicky se rozvíjející vyškovská strojírenská firma

HESTEGO a.s.

hledá

MANIPULAČNÍ DĚLNÍKY A EXPEDIENTY
MANIPULAČNÍ DĚLNÍK
Výsledek práce: materiál, polotovary a hotové výrobky připravené včas a na správ-
ných místech k dalšímu zpracování nebo k zabalení
Požadujeme: fyzickou zdatnost, schopnost orientovat se ve výrobcích, schopnost
řídit vysokozdvižný vozík a obsluhovat jeřáb (proškolení zajistíme)

EXPEDIENT
Výsledek práce: výrobky řádně zabalené dle balicího předpisu a ve správném počtu
a se správnými průvodními doklady předané dopravci
Požadujeme: základní orientaci v logistice - doprava, skladování, balení, řidičský
průkaz sk.B, oprávnění na VZV (jeřábnický průkaz výhodou), uživatelskou znalost
ovládání PC (MS Office)

Nabízíme:
• zázemí a stabilitu prosperující české společnosti
• jeden týden dovolené navíc
• výběr mezi závodním stravováním a příspěvkem na stravenky
• příplatky za odpolední směnu
• příspěvek zaměstnavatele na životní či penzijní připojištění
• mimořádné příspěvky při svatbě, pracovním výročí, životním jubileu
• velmi moderní a čisté pracovní prostředí
• čištění a údržba pracovních oděvů
• široká škála dalších benefitů např. permanentky do Aquaparku ve Vyškově nebo

permanentky na hokejové zápasy KOMETY Brno
• každé čtvrtletí společenská nebo sportovní akce pro všechny zaměstnance
• zastávka městské hromadné dopravy cca 200 m od firmy

Více se o naší firmě dozvíte na www.hestego.cz.
Kontakty: Mgr. Eva Vavrouchová, personální ředitelka, tel.: 517 321 069,
email: vavrouchova@hestego.cz, adresa: Na Nouzce 470/7, 682 01 Vyškov

inzerce

Kvůli větším skladům chystají
rozšíření průmyslových hal
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Poslední tým ligo-
vé tabulkymá
v letošní sezoně už
třetího trenéra.

Novým trenérem fotbalistů
Zbrojovky Brno se stal minulý
týden Roman Pivarník. U po-
sledního týmu ligové tabulky
vystřídal dvojici Richard Do-
stálek a Lukáš Přerost. Pivar-
ník je třetím koučem Brna
v sezoně, v úvodních čtyřech
kolech mužstvo vedl Svato-
pluk Habanec. Pivarník uza-
vřel dvouletou smlouvu.

„Zbrojovka nesmí sestou-
pit. Musí zvládnout letošní
ročník. Proto jsme přivedli
nového trenéra,“ uvedl maji-
tel klubu Václav Bartoněk.
Brnomá po devíti kolech pou-
ze čtyři body. „Byl bych spo-
kojen, pokud by se námpoda-
řilo získat po podzimu šest-
náct bodů. Bude to těžká prá-
ce. V této situaci je důležité
se dívat na nejbližší zápas,“
řekl Pivarník, kterého čeká
premiéra na lavičce Brna po
reprezentační přestávce v so-
botu 14. října doma proti Slo-
vácku. Jeho asistentem bude
Tomáš Trucha a trenérem
brankářů Martin Vaniak.

Oba spolupracovali s Pivar-
níkem v jeho předchozích
dvou působištích v Plzni a Bo-
hemians. „Snažím se vodit si
své lidi. Jsou ztotožněni
s mojí filozofií, jsme na sebe
zvyklí. Vím, co od nich očeká-
vat. Je to teprve moje druhá

štace, do které nastupuji
v průběhu sezony,“ uvedl Pi-
varník, který podobnou situa-
ci zažil v roce 2002 v Jihlavě.
O fotbalu, který by mělo

pod jeho vedením Brno před-
vádět, nyní nechce mluvit.
„Jedna situace je, kolik
máme bodů. Prioritou je do-
stat se v tabulce výš. Psychic-
ky potřebujeme tým zved-
nout. Později se můžeme ba-
vit, co dále. Nyní je důležité
bodovat,“ řekl Pivarník a do-
dal: „Musíme hlavně zvládat
zápasy doma, body zvenku
jsou dalším plusem do nad-
stavby,“ tvrdí nový trenér. Ze
současného brněnského kád-

ru s žádným hráčem v minu-
losti nepracoval. „Každý hráč
je jiný, poznám je na trénin-
ku. Nechci se pitvat v minu-
losti. Pokusím se pracovat
s hráči na tom, jak se připra-
vit na příští zápas,“ uvedl Pi-
varník. Záchranu v nejvyšší
soutěži vidí reálně. „Kdybych
v to nevěřil, tak tady nese-
dím. Šest až osm mužstev je
na tom v lize nyní stejně jako
Zbrojovka. O výsledcích roz-
hoduje okamžitý stav, klima
v kabině. A také štěstí. Jsme
schopni za přispění hráčů cíl
splnit.“ uvedl Pivarník.

Dostálek s Martinem Dole-
žalem povedou juniorku. ČTK

Kontrolní výbor brněnského
zastupitelstva neuspěl s ná-
vrhem, aby město provedlo
hloubkovou kontrolu festiva-
lu Meeting Brno, který v létě
připomněl konec druhé světo-
vé války. Akci pořádalo Turis-
tické informační centrum
města Brna se spolkem Mee-
ting Brno. Výbor vytkl akci ně-
kolik věcí včetně chybějícího
stavebního povolení u lešení,
které bylo maketou Německé-
ho domu strženého po válce,
ale i kontroverzní výstavu aut.

Zastupitelé však návrh vý-
boru na hloubkovou prověr-
ku neschválili. Pro zvedlo
ruku pouze 17 zastupitelů,
sedm bylo proti a 15 se zdrže-
lo. Potřeba bylo 28. Zastupite-
lé však vzali zprávu výboru na
vědomí, pro což zvedlo ruku
33 z nich. Primátor Petr
Vokřál řekl, žeměsto nemuse-
lo dát do akce ani korunu. Fes-
tival, který připomněl oběti
nacistické diktatury i pováleč-
ného násilí, má navíc podle
primátora dobré ohlasy.

Kontrolní výbor kromě kon-
troly doporučoval, aby se rad-
ní zabývali vedením turistic-
kého centra. Podle výboru ne-
transparentně vybralo spolu-
organizátora akce, jímž byl
Meeting Brno, a nedodrželo
ustanovení stavebního záko-
na při umístění makety Ně-
meckého domu na Moravské
náměstí. Maketa zde byla ně-

kolik týdnů, odstranili ji až
po skončení festivalu. Už
předtím se řešilo, zda lešení
potřebuje stavební povolení.

Městské turistické centrum
odkazovalo na to, že stavba
modelu získala souhlas odbo-
ru životního prostředí měst-
ské části Brno-střed. Radnice
ale nakonec dospěla k závěru,
že stavební povolení mělo
být. „Trváme na tom. A staveb-
ník zase trvá na svém, že být
nemělo. Proto se odvolal
k magistrátu a my čekáme,
jak to dopadne. S ohledem na
to, že už stavba na náměstí
není, je to jen formalita, kdo
měl pravdu,“ uvedla Kateřina
Dobešová z městské části. Za
další problém označil kontrol-
ní výbor výstavu aut, která na
náměstí byla. Umístila ji tam
po domluvě s Meeting Brno
firmaMototechna, která za to
dala 700 tisíc korun na instala-
ci makety. Výstava musela
předčasně zmizet, protože
byla prodejní, což organizá-
tor nenahlásil. ČTK

Citát

Festival jsme získali
díky výborné organiza-
ci turistického centra,
a proto ředitelce navrh-
nu udělení odměny.
PETR VOKŘÁL, PRIMÁTOR BRNA

Důležitý nejbližší zápas

4
Zbrojovka má v ligové tabul-
ce jen čtyři body. Nejbližší
soupeř týmu Slovácko je v ta-
bulce jedenáctý se čtyřbodo-
vým náskokem na Brno.

Odtah + doklad o likvidaci zdarma – ihned
výkupní cena dle hmotnosti vozidla

Volejte po - pá od 8.00 do 16.00 hodin – 724 731 959
nonstop – 731 566 786

EKOLOGICKÁ

LIKVIDACEVOZIDEL

Pracovní obuv, oděvy a pomůcky
Brno, Koliště 49 www.kars-brno.cz

Hotelová škola
Bosonožská 9, 625 00 Brno

tel.: 547 218 247, www.hotskolabrno.cz

studijní oBor

Hotelnictví
(ŠVP Hotelnictví a turismus)

vás zve na Den otevřených dveří
30. 11. 2017

Prohlídka školy možná i každý čtvrtek 13.00–16.00

inzerce

Fotbalisty Zbrojovky povede
Pivarník, upsal se na dva roky

Festival Meeting. Zpětnou
kontrolu město dělat nebude



přijĎte si pro inspiraci

21–22/10 2017přijĎte si pro inspiraci
fashion showfashion show
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